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Magazyn 
Miedziowy 

• Ponad 3 bln zlotych zysku netto uzyskał 
KGHM Polska Miedź SA w 1994 roku . Wy
nika z tego, że nastąpiło potrojenie zysku w 
stosunku do 1993 roku. Średnia roczna cena 
w tym okresie wzrosła o 400 U D na jednej 
tonie, osiągając poziom 2313 dolarow. Jed
nocze~nie "Polska Miedź" SA utrzymaJa w 
ubiegłym roku swój 4 procentowy udział w 
światowym rynku miedzi oraz 9 procentowy 
udziaJ w światowym rynku srebra. Je t to 
ogromny ukces, zważywszy że produkcja 
srebra istnieje dopiero od roku. 

Wszy. !ko wskazuje, że szczegółowe ba
danie ubiegłorocznego bilan u zak06czy ię 

w kwietniu i wówczas poznamy oficjalne wy
niki ekonomiczne tej największej fumy wo
jewództwa legnickiego. 
• Tegoroczny plan flflansowo-inwestycyjny 
KGHM Polska Miedź A zakłada że 1995 
będzie rokiem, w którym produkcja miedzi 
elektrolitycznej ma przekroczyć 400 tysięcy 

ton, natomiast srebra osiqgnie około tysiąca 
ton. Wedlug ZaJOŻCI~ finansowanie działalno
ści całej Spółki odbywać się będzie w opar
ciu o własne środki pieniężne. Zdaniem Je
rzego Pietraszka, rzecznika prasowego "Pol
skiej Miedzi", jest to element dzialania 
oszczędnościowego, wobec drogich kredy
tów. Jednym z najważniejszych zada6 inwe
stycyjnych 1995 roku będzie zmiana sposobu 
osuszania koncentratu we wszy !kich kopal
nianych zakładach wzbogacania rudy. W dal
szym ciągu modernizowane będą hutnicze 
urządzenia ochrony środowiska . Opracowany 
zostanie także docelowy program inwestycji 
udostępniających złoża miedzi. Wydatki na 
inwestycje określono na wy okości 4 bilio
nów starych złotych . 

• Organizacje związkowe dzialnjące w BGII
RM ogłosiJ spór zbiorowy z zarządem tej 
spółki . Główną przyczyną sporu , zdaniem 
wszystkich stron , jest kwestia podwyżek płac . 

Jeszcze pod koniec ubiegłego roku ZZPPM i 
"Solidarność" zażądaJy wprowadzenia od no
wego roku pecjalnego dodatku płacowego. 

Podwyżki płac zawarte w projekcie ukła
du zbiorowego nie zadowoliły związkowców. 

Poza tym projekt ten ograniC"L.a również do
tychczasowe uprawnienia pra ownicze (de
putat węgłowy). Nie sprecyzowana są także 
kwe tie związane z wypłat.l nagrody barbór
kowej . 

Związkowcy po tanowili do 6 lutego 
przedstawi własny projekt ukladu zbiorowego 
pracy. 
• Kilka dni temu zostaJo podpisane porozu
mienie pomiędzy Sejmikiem samorządowym 
a Urzędem Wojew6dzkim i KGHM Polska 
Miedź SA w sprawie kompleksowego zago
spodarowania zasobów wody pitnej w ZG 
"Konrad". Polska Miedi zadeklarowaJa 200-

500 mld starych złotych na budowę centrali 
wodnej, która połączy kopalnię "Konrad" z 
Legnicą i Chró tnikiem. Wielowariantowy 
projekt tego przedsięwzięcia, który ma być 
gotowy już w kwietniu tego roku, opracowy
wać będzie wrocławskie "Cuprum" ~GHM 
wspólnie z wrocławską Politechniką. Z "Kon
rada" można uzyskać okolo 60 tysięcy me
trów sześciennych wody pitnej na dobę, co 
wystarczy dla blisko 200 tysięcy mieszkall
c6w. 
• Zarząd KGHM Polska Miedź SA podjął 
decyzję o nie przystępowaniu do spółki Krzy
wa. Rozmowy trwały na ten temat od lata 
ubiegłego roku . Propozycja dotyczyła objęcia 
udział6w o podwyższonym kapitale Krzywej , 
ewentualnie odkupienie udziałów Mostostal
Dal. Z propozycji tych Z<'1TZąd "Polskiej Mie
dzi" zrezygnował. Nie jest to kierunek inwe
stowania, który byłby związany z działalno
ścią KGHM - powiedział Jerzy Pietraszek. 
• W ubiegłym roku na Wydziale Metali Szla
chetnych w HM Glogów wyprodukowano bli
sko 820 ton srebra. Był to pierwszy rok dzia
łalności tego wydziału, którego możliwości 

sięgają tysiąca ton tego metalu. WydziaJ wy
produkowal również okolo 300 kg złota. Su
rowcem był szlam anodowy, który do tych
cza przerabiany był na Górnym Śląsku . 
• Polkowickie Zakłady Naprawcze Maszyn 
stawiają na nowoczesność. Najnowsze ko
twiarki "Kot" i "Lin" są tego najlepszym do
wodem . 

Ostatnie ympozjum promocyjne zorga
nizowane w ZaNaMie wzbudziło ogromne za
interesowanie nie tylko kontrahentów z 
KOI .. IM. Przyjechali na sympozjum przedsta
wiciele przed iębiorstw górniczycb z Łęcz
nej. Mysłowic, Bytomia i Wałbrzycha. Nato
miast prezentacja nowych sposobów kotwie
nia i wiercenia wypadŁa znakomicie a same 
maszyny uzyskały wysoką ocenę. Pomocą 

przy dopu zczaniu maszyn do ruchu służy 

"Tamrock" . Tam właśnie wyjedzie w tym rok'll 
grupa pracowników uczestnicząca w produk
cji tycb maszyn . 
• Mie zka6cy dwóch boteli pracowniczych 
nałeżących do L'lkład6w Górniczych "Siero
slowice" obawiają się, że mogą stracić dacb 
nad głową ponieważ kopałnia cbce pozbyć się 
hotelowego balastu. Wszystko roz t.rzygnie 
się w ciągu najbliższych tygodni bowiem dy
rekcja ZG "Sieroszowicc" liczy na ustawę o 
własności lokali, kt6ra weszła w życie 1 
styczllia br. Nie tety, do nowej u tawy braku
je w dalszym ciągu przepisów wykonawczych. 
• Powołując się na Zakładową Umowę Zbio
rową Sąd Rejonowy w Legnicy oddalil pozew 
pracowników HM "Legnica" w sprawie wy
piaty zaległycb deputatów węglowych. Inne
go zdania są pracownicy huty twierdząc, że w 
umowie nie ma pu llctu dotyczącego deputatu . 
Hutnicy zapowiadając ponowne skierowanie 
sprawy do Sądu Wojewódzkiego ą zdania że 

firma jest im winna 42 mld starych złotych . 

• Zarząd KGHM Pol ka Miedź SA, w związ
ku z podniesieniem kwoty minimalnego wy
nagrodzenia w kraju, wystąpił do central 
związkowych działających w "Polskiej Mie
dzi" z wniosk.iem o podpisanie protokółu do-
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datkowego do Zakładowej Umowy Zbiorowej 
przewidującej podniesienie podstawowej 
stawki o 8,33 procent. Oznacza to podniesie
nie płac między innymi najniższej kategorii 
zaszeregowania o 200 tysięcy starych zło

tych. Do chwili obecnej nie wszyslkie orga
nizacje związkowe podpisały wspomniany 
protok6ł, co wstrzymuje podwyżkę płac. 
• W związku z ciągłe zmieniającymi się 

przepisami prawnymi ZZPPM zwrócił się do 
Zarządu "Polskiej Miedzi" o omówienie z 
jednoczesnym umieszczeniem w protokóle 
uzgodnie6 zapis6w znowelizowanej ustawy o 
zaopatrzeniu emerytalnym górników i ich ro
dzin oraz ustalenie miesięcznego przyrostu 
wynagrodzenia w br. minimum o 20 procent. 
• Powolując się na informacje o bardzo do
brych wynikach ekonomiczno-fmansowych 
Polskiej Miedzi SA , Zarząd ZZPPM kopalni 
"Polkowice" wysUijJił do zarz.'\du KGHM SA 
z wnioskiem o zwiększenie wielkości zysku 
wypłacanego pracownikom ponad dotychczas 
obowiązujący wskainik 8,5 procent. 

Zebrał i opracował: 
Andrzej Lech 

Z bardzo ciekawą ofertą dla wszyst
kich, kt6rzy chcą czytać, ale z r6żnych po
wodów nie mogą samodzielnie korzystać z 
wypożyczalni, wystąpiła Miejsko-Gminna 
Biblioteka Publiczna w Polkowicach przy uli
cy Skalników 6. Przyjmuje ona, pod nume
rem telefonu 45-09-01 , zgłoszenia na do
starczanie książek do domu osobom chorym i 
niepełnosprawnym. 

• 
W Bibliotece Dziecięco-Młodzieżowej, 

przy ul. Kominka 5, zakończył ię konkurs 
"L niąca karta świąteczna". Pokonkursowa 
wystawa prac znajduje się w bołu Szkoly nr 
1. Można jq ogłądać do 28 lutego 95 r. w 
godzinach pracy szkoły. 

• 
Ubiegły tydzień przyniósł trzy i totne 

spotkania władz gminy z mieszkallcarni. Bur
mistrz i przedstawiciele władz gminy spotka
li ię kolejno z miesz.kańcami Tarn6wka, sol
ty ami i członkami rad soleckich z terenu 
gminy oraz z polkowickimi przedsiębiorcami 
i osobami prowadzącymi działalność gospo
darczą na terenie gminy. Rela je ze wszy (
kich trzech spotkań w numerze. 

• 
Bal studniówkowy odbył się 28 tycznia w 
Zespole Szkól. Zabawa byla udana, o czym 
świadczy nasz fotoreportaż. Balowe zaleó
stwa jednak minęły, a tegoroczni maturzyści 
po feriach zabierają się ostro do nauki. 

• 
W przeddzień studniówki w Auli Forum Ze-
społu zk6ł miała miejsce szeroko reklamo
wana impreza "W karnawałowych rytmach". 
Choć opinie na jej temat były podzielone, to 
jednak większo~ć recenzji była zdecydowanie 
przychyłna. 



Tamówek to jedyna wieś na terenie naszej 
gminy. która stanęła przed tak poważnym dy
lematem - mianowicie istnieć czy nie. 

Tarnówek 
- trudna decyzja 

Kilkudziesięciu mieszkańców wsi 
Tarnówek przybyło dnia 25 stycznia 95 
roku na zebranie z udziałem Burmistrza 
Gminy EmiJiana Stańczyszyna oraz Ma
rii Herman z Wydzialu Ochrony Środo
wiska . Wobec szczególnej sytuacji w ja
kiej znalazła się spoleczno~ć tej wsi, a 
także różnych informacji docierających 
do władz Gminy konieczna stała się, zda
niem Burmistrza, konfrontacja na miej
scu w celu poznania opinii ludzi , których 
problem dotyczy bezpośrednio . Oni bo
wiem mają sami zdecyd ować o przy
szło~i wsi. Tarnówek to jedyna wie~ na 
terenie naszej gminy, która stanęła przed 
tak poważnym dylematem - mianowicie 
istnieć czy nie? 

Mieszkańcy zgłosili wiele zarzut6w, 
mówili o braku zainteresowania ich spra
wami. Wszystkie wypowiedzi skupiały 

się wokół zagrożeń spowodowanych dzia
łaJno~ią przemysłową kopalni, któ ra 
szczególnie dotknęła wie~ . Najważniej

szym problemem jest zbiornik odpadów 
poflotacyjnych mieszczący się tuż za wsią . 

Zmienił on całkowicie życie na tym tere
nie . "Kiedy raz powieje - powiedzial je
den z zebranych - to skutki odczuwa się 
przez kilka miesięcy, aż deszcz to spłu
cze. A przecież wszystko osiada na ro~li
nach zjadanych przez ludzi i przez zwie
rzęta . Pola są zrujnowane, kopalnia od
ciągnęła wodę tak, że jak pada, to stoi 
ona wszędzie, a jak jest susza to ziemia 
robi się twarda jak kamień". 

W studniach gospodarskich na tere
nie wsi woda nie jest zasolona, ale grunty 
rolne są zasolone w wysokim stopniu, 
dlatego schną drzewa owocowe. 

Stan budynków zarówno mieszkal
nych jak i gospodarskich to kolejny waż
ki problem, o którym dużo mówiono 
podczas zebrania . Narażone na ciągłe 
wstrząsy, pękają stając się zagrożeniem 

dla ludzi. Sprawy za~ dotyczące egze
kwowania praw z tytułu szkód górni
CZycll przeciągają się miesiącami . Fakt 
nieznajomo~ci przepisów i og61na dez
informacja społeczeństwa w tym zakre
sie utrudniają jeszcze sytuację . By zmie
nić ten stan i pomóc ludziom bronić swo
ich interesów zostały utworzone w Urzę
dzie Gminy z dniem 1 stycznia 95 roku 
dwa dodatkowe etaty w celu udzielania 
porad w załatwianiu wszelkich formal
ności, pisaniu podań itp . Tam właśnie do 
p . Bączkowskiej i p . Herman można się 

Zakończony został I etap konkursu na opracowanie dokumentacji dla ob zaru 
staromiejskiego w Polkowicach. Brało w nim udział10 firm z terenu całego kraju, li 
do drugiego etapu, knmisja konkur. owa, w skład której wchodziJi przedstawiciele 
Zarządu Gminy, Wojewódzki Konserwator Zabytków oraz architekci zakwalifi
kowała 4 z nich. Są to "ARCHIKOM" z Wrocławia, "CM" również z Wrocławia, 
"Gader" z Warszawy oraz Zespół U ług Projektowych z Lubina. Rozstrzygnięcie 
konkursu nastąpi w terminie do 25 marca 1995 roku. Nagrodą dla pracowni, której 
koncepcja zdobędzie I miej ce będzie typowanie do opracowania projektow tech
nicznych oraz 5000 (50 mln.) zł. Na zdjęciu projekt jednej z pracowni, która 
zakwalilikowała się do II etapu_ 

zgłaszać ze wszystkimi niejasnościami 
wątpliwo~ciami . 

Sprawa byłego PGR-u, a wła ściwie 

jego pracowników, też nie jest do końca 
wyja~niona . Po likwidacji i przejęciu przez 
Agencję Rolną Skarbu Państwa wiele pro
blemów pozostawiono nie rozwiązanych, 
stąd znaczne r6żnice między nim a resztą 
wsi. Dotyczy to głównie kwestii odszko
dowań, nie wywożenia ~mieci; pełne ku
bly leżą pod oknami (okazało się, że bra
kuje umów regulujących te sprawy), nie
drożnych studzienek - pozostało~ć po 
budowie wodociągu - które po deszczu 
zamieniają podwórka w błoto . 

Równie tragiczna jest sytuacja dzieci 
z Tarnówka W tej kwestii zabrała głos J. 
Wawrzyniak - kierownik szkoły w Tar
nówku . "Od trzech lat prowadzone są ba
dania na zawartość metali ciężkicll w 
organizmach dzieci (oł6w, miedź, cynk, 
żelazo), ale po roku ograniczono je tylko 
do badania poziomu olowiu. Tymczasem 
u 30% populacji dzieci w wieku 6 -10 lat 
jest on znacznie podwyższony". 

Wszystkie uwagi i skargi zgłaszane 
w trakcie zebrania zostały zanotowane i 
będą rozpatrywane sukcesywnie przez 
powołanych do tego celu specjalistów w 
Urzędzie Gminy. 

Jednak podstawową kwestią, od 
której zależeć będą konkretne działania 

Gminy, jest decyzja mieszkańców wsi -
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pozostać tu czy nie . Wyjścia są dwa : je~li 

"zostać" wówczas wszelkie starania władz 
pójdą w kierunku stworzenia odpowie
dnich warunków życia. Oznaczałoby lo 

prowadzenie szeregu nowych inwestycji 
ffi . in . kanalizacji, gazyfikacji, stworzenie 
~ian zieleni oddziel ających wie~ od sta
wu osadowego. Je~li za ~ zapadnie decy
zja o wysiedlenh.1 (większo~ zebranych 
była zdania, iż w Tarnówku nie ma wa
runków do życia i pracy) wówczas dzia
łania koncentrować się będą wokół za
bezpieczenia mieszkań zamiennych . De
cyzje w tej sprawie zapadłyby, zdaniem 
Burmis trza, jeszcze w tym roku, ale trze
ba conajmniej dwu lat, by proces ten za
kończyć . Czę~ć mieszkańców mogłaby 

zakupić nowe gospodarstwa, czę~ za~ 
zamieszkałaby w Polkowicacll . Możliwe 
są oba rozwiązania . 

Obecnie, do czasu podjęcia wiążących 
decyzji, najważniejsze staje się załatwia
nie bieżących problem6w. Niezależnie 

bowiem od tego jak potoczą się dalsze 
losy wsi trzeba na co dzień zmagać się z 
pękającymi ~cianami, plynącymj przez 
podwórka brudnymi wodami, niedroż
nymi studzienkami i in. 

Z uwagi na wagę problemu sprawy, 
burmistrz Stańczyszyn zapowiedział na
stępne zebranie na maj tego roku . Być 
może do tego czasu zapadną już jakie~ 

decyzje na temat przyszłości wsi. 
Urszula Romaniuk-Kowalska 
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Malo przedsiębiorczy przedsiębiorcy 
Prawie sto os6b skorzystało z zaprosze

nia i zjawiło się w piątkowy wiecz6r 26 stycz
nia, by usłyszeć co na temat pre peklyw lo
kalnej przedsiębiorczoki ma do powiedzenia 
burmistn Emilian Stańczy zyn, któremu to
warzyszyli Marek Tere zkiewicz, pełnomoc
nik burmistrza d. s. zam6wień publicznych 
oraz Marek Buczma dyrektor Polkowiekiego 
Inku batora Przedsiębiorczości . 

"Mamy dla was rynek usług komunal
nych, który istnieje zawsze, niezależnie od 
koniunktury" - mówił burmistrz Stańczyszyn . 

"Ten rynek powinny obsługiwać podmioty 
gospodarcze z terenu naszej gminy. Drugim 
istotnym czynnikiem je t rozk ręcający się ry
nek budownictwa. Gmina zamierza budować 
mieszkania czynszowe, a przecież to stara 
prawda ekonomiczna, że budownictwo mie
szkaniowe nakręca koniunkturę gospodarczą" 

- twierdził burmistrz. Emilian Stańczy zyn · 
potwierdził również, że gmina ma spore moż
liwości ulg podatkowych. chociażby przy po
datku od nieruchomości. "Chętnie zwolnię 

kogoś na 5- to lat z tego podatku. jeżeli te 
pieniądze zostaną zainwestowane w tę wła

śnie nieruchomoŚĆ" - deklarował burmistrz. 
Jego zdaniem gmina potnebuje inwe torów, 
ale nie można czekać na inwestorów z ze
wnątrz , lecz trzeba samemu Iączyć ię po to 
by tworzyć mocne przedsiębiorstwa o dużym 
kapitale. Nie oznacza to jednak, że gmina 
zamyka się dla kapitałów z zewnątrz . "Jeste
śmy otwarci dla wszystkich, którzy chcą in
westować w PoIkowicach. będziemy jednak: 
chronić interesy naszej społeczności - twier
dził Stańczyszyn. Ta ochrona polegać ma na 
tym, że fumy z zewnątrz inwestujqce w Po
Ikowicach powinny tworzyć nowe przedsię
biorstwa tu na miejscu. tak: by pieniądze za
robione w gminie nie wypływaly bezpowrot
nie, lecz w pewnej części zostawały w niej , w 
postaci. podatków płaconych do kasy gminy. 

Kilkunastominutowe wy tąpienie burmi
strza nie sprowokowało jednak przed tawi
cieli polkowickiego biznesu do ożywionej 

dyskusji. Mimo zachęt ze strony gospodarza 
spotkania pytań było mało. Jedno z nich do
tyczyło możliwości tworzenia spółek z kap i
talem mieszanym, kładającym się z udzia
łów osób fizycznych lub prawnych i udzialów 
gminy. Odpowiadając na nie burmistrz przy
pomniał. :re gmina nie może prowadzić dzia
łalności gospodarczej, gdyż istnieje ustawo
wy zakaz prowadzenia przez gminy takiej 
działalności. Jednak nawet gdyby k'lki.ego za
kazu by nie było, to - zdaniem burmistrza -
gmina mogłaby do takich przedsiewzięć 

wchodzić na krótki okres, po to by "wejść, 

rozkręcić i uciec. Inaczej byłby to socjalizm 
gminny". Burmistrz dodał równie1, że przed
siębiorcy polkowiccy muszą się łączyć, bo
wiem przy dużych zamówieniach pojedynczo 
nie dadzą sobie rady. Bardziej realnym roz
wiązaniem jest zapewnienie gwarancji gminy 

na kredyty bankowe. co może spowodować 

potanienie kredytu. Możliwość takiego roz
wiązania istnieje, jednak jest jeszcze, za 
wcz.eśnie by m6wić o szczeg6łach : 

Kolejne pytanie dotyczyło przeznaczenia 
lokali użytkowych w o iedlu Centrum. Bę
dzie ich malo. poinformował burm istrz. wię
cej lokali przewidzianych jest w Starówce, 
gdzie partery kamieniczek przewidziane będą 
na lokale użytkowe. Wszyscy chotni do wy
dzierżawienia tych lokali zosk'lną poinformo
wani przez w/adze gminy z odpowiednim wy
przedzeniem. Z tym problemem łączyła się 

sprawa zasad wykupu dotychczas u żywanych 
lokali użytkowych. Odpowiadając na to pyta
nie burmistrz StańczyszYIl stwierdził, że "ge
neralna zasada jest taka, że jeżeli ktoś od 
kilku lat gospodaruje w lokalu, powinien być 
jego właścicielem . " 

Zebrani zo tali również poinformowani 
o zasadach na jakich gmina będzie stosować 

preferencje lokalne wobec podmiotów wy
wodzących się z terenu gminy. Preferencje te 
przedstawił Marek Tereszkiewicz. Niedawno 
w "Gazecie Polkowickiej" ukazał się wywiad 
z pełnomocnikiem bu rmistrza d. s. zamówień 
publicznych. w kt6rym obszernie opowiedział 
on o tych właśnie preferencjach. 

Kandydatów na przedsiębiorc6w najbar
dziej zaintere owało to, co mial do powie
dzenia szef Inkubatora Przedsiębiorczo ci. 
Marek Buczma. Przekonywał on , że jego fir
ma jest w sIanie fachowo i kompletnie obsłu
żyć zarówno zagranicznego inwestora, jak i 
dopomóc początkującym przedsiębiorcym . 

Dużym zaintere owaniem cieszyła się rów
nież bezpłatna bro zura przygotowana przez 
PIP, przewaczona dla tych, kt6rzy stawiają 

pierwsze kroki w biznesie. 
(gru) 

Wychodząc ze spotkania burmistrza Z 

przedsiębiorcami nie mogłem oprzeć się wra
teniu pewnego niedosyru. lIYdawało mi się, 

te tego typu spotkanie powinno zaowocować 
lawiną pytań i problemów, z jakimi biZJ\e
smerli zwrócą się do przedstawiciela władz 

gminy. Tymczasem trzeba było czekać na py
wrlia, a przedłuiająca się cisza bardziej przy
wodziła na myśl atmosferę w klasie podczas 
odpytywania. Nasi biZllesmeni wykazali zde
cydowanie za ma/o przedsiębiorczości i ini
cjatywy, sprawiając bardziej wratenie osób 
oczekujących gotowych rozwiązań i ofert nit 
ludzj, o których mówi się "tylko mu nie prze
slJmdwjcie, a on jut sam zarobi". 

Bunnistrz StOlfczyszyn był mniej krytycz
ny. "Jestem bardzo zadowolony Z frekwencji 
na spotkaniu - powiedział. Rzeczywiście py
tań by/o chyba za mało, ale myślę, te tak się 
stało poniewat moi rozmówcy nie są jeszcze 
przyzwyczajeni do takich spotkań. Kiedy bę
dziemy dysponowali konkretami aktywność 

przedsiębiorców na następnych spo/kaniach 
będzie z pewnością większa." 

Dariusz Sekuła 

4 

Kiedy autostrada 
Przedstawiciele 10 gmin, przez kt6re w 

przyszłość ma przebiegać autostrada A-3 spo
tkali się 24 stycznia z autorami projektu prze
biegu trasy przez województwo legnickie oraz 
z Januszem Korzeniem prezesem Sudecko
Pomorskiego Towarzystwa Drogowego S A, 
które siara się o konce ~ę na budowę całej 

drogi od Szczecina w kieru nku Pragi. 
Spotkanie odbyło się w Urzędzie Gminy 

w PoIkowicach. Architekci Agloprojektu 
przedstawili plan przebiegu autostrady przez 
nasze województwo. Zdaniem burmistrza Stań
czyszyna jego mankamentem jest uwzględn ie

nie tylko warunków ekologicznych. a pomi
nięcie kryteriów ekonomicznych naszego re
gionu. Prace nad planem przebiegu całej trasy 
auto trady Szczecin-Zielona Góra-Praga pro
wadzi już od prawie trzech lat Sudecko-Po
morskie Towarzystwo Drogowe S A, ale do
piero od listopada zeszłego roku droga A- 3 
we zła do "Planu Budowy Autostrad w Polsce" 
wJaśnie dzięki staraniom konsorcjum. 

Podczas spotkania Janusz Korzeń zapro
ponował przedstawicielom wszystkich gmin 
włączenie się w prace nad projektem aktywi
zacji korytarza auto trady A-3. Projekt ten 
ma obejmować nie tyle przebieg autostrady 
ale warunki i korzyści wynikające z zainwe
stowania w regionie jej trasy. 

Nie ustalono jeszcze daty ani miejsca 
następnego spotkania przedstawicieli gmin 
zainteresowanych przebiegiem autostrady, 
najprawdopodobniej odbędzie się ono za trzy 
miesiące. Po spotkaniu , akcjonariusze kon
sorcjum , w tym również gmina Polkowice, 
otrzymali akcje udecko-Pomor kiego To
wanystwa Drogowego S A z pierw zej emisj 
warto ci 100 mln . starych złotych . 

Co palt/pani na tO? 
Jeśl i masz kłopoty z załatwieniem sprawy, 

coś Cię poruszyło lub zdenerwowało ktoś zlek
ceważył istotny dla Ci bie probł em -zadzwoń do 
lias tel. 45-10-13 łub napisz na adre uJ. G6rna 
313,59-320 Połkowice. 

Mieszkaniec ul. Kmicica powiadomił nas. 
iż 26 bm. kierowca beczkowozu, kt6ry został 
tam wysłany w związku z przerwą w dostawie 
wody, chcąc skrócić obie drogę wjechał na 
trawnik zakopując się po osie kół w ziemi 
Zniszczył w len sposób nie tylko dużą połać 
trawnika. ale i pozostawił ogromną ilość błota 
na chodniku, zamilkły r6wnież telefony na tej 
ulicy. 

O wyjaśnienie zdarzenia poprosiliśmy 

Zakład Wodociągów i Kanalizacji z Polko
wic. Poinformowano nas, że nie był to be
czkowóz lecz koparka, która wjechała na tra
wnik. aby usunąć awarię wodociągu . Nato
mi t telefony nie dzwoniły z powodu zalania 
wodą tudzienek z przewodami i tę awarię 

miała usunąć Telekomunikacja Polska S.A. w 
ciągu najbliższych dni. 

Mieszkaniec Kmicica zgadza się z tym. że 
koparka rzeczywiście u uwala awarię ale w in
nym miejscu, natomiast ślady po beczkowozie 
zostały i nikt nie zajął się tym aby je usunąć. 
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Pierwsze spotkanie 
Dnia 26 stycznia 1995 roku w Polko

wicach Dolnych odbyło się spotkanie 
przedstawicieli wszystkich wsi (sołtysów, 
Rad Sołeckich), Fundacji "Plon" i Zarzą
du Gminy z Burmistrzami: Emilianem 
Stańczyszynem, Andrzejem Pilimonem 
(sfera budżetowa) i Mariuszem Gnychem 
(inwestycje) na czele. 

Miłym akcentem, jakim rozpoczęło 
się spotkanie, było podziękowanie zło
żone przez Burmistrza, w imieniu władz 
gminy, wieloletnim sołtysom za ich pra
cę na rzecz wsi. Przewodnim tema
tem była ogólna sytuacja na wsi w świe
tle zachodzących zmian, a także plany i 
zamierzenia dotyczace inwestycji jakie 
mają być prowadzone w najbliższym cza
sie. W swoim wystąpieniu Burmistrz E. 
Stańczy szyn mówił o potrzebach wsi. Są 
one duże i w tym zakresie jl:!st jeszcze 
wiele do zrobienia - m. in. kanalizacja, 
gazyfikacja, budowa dróg"świetlic, tere
nów rekreacyjno-sportowych. Przedsię
wzięcia te będą sukcesywnie reałi,lOwa
ne. Mają one służyć również przemie
szczeniu niektórych funkcji z Połkowie 
na wieś. Przykładem mogą być: nowa 
sala gimnastyczna w Suchej Górnej i bu
dowana szkola integracyjna w Jędrzycho-

wie, która przyjmie dzieci z terenu mia
sta i gminy. 

Pomimo istniejących problemów wi
dać wyraźnie zmiany jakie zachodzą na 
wsi i duża w tym zasługa władz gmin
nych, co zostalo podkreś łone przez ze
branych. Liczą one jednak i nie ukrywają 
tego, na aktywny udział całej społeczno
ści wsi w tworzeniu jej nowego wizerun
ku. Szczególnie za~ ł iczą na takie pomy
sły i inicjatywy, które przy pomocy gmi
ny, można byłoby zrealizować szybciej i 
taniej. Zdaniem przedstawicieli władz 
wszyscy powinni czuć się współgospo
darzami swoich terenów, co przynioslo
by dużo lepsze efekty. Jest to jednocze
śnie próba wprowadzenia nowej praktyki 
polegającej na włączaniu ludzi do działa
nia na rzecz swojej społeczności. Nie jest 
to w rzeczywistości żadne novum, raczej 
przenoszenie prawdzonych przez innych 
i skutecznych metod, które przynoszą 
wiele korzyści. 

Prezes Fundacji "Plon" Jan Bytniewski 
mówił o tym, że rolnictwo bardzo ucier
piało w wyniku ostatnich przemian go
spodarczych. Dlatego powstała instytucja, 
która ma na celu wspomaganie wsi. Fun
dacja udziela rolnikom gwarancji kredy to-

wych (do 8% w skali roku). Uruchomiła 
również Zakłady Fundacji w Kazimierzo
wie, gdzie można kuPiĆ nawozy, środki 
ochrony roślin i inne potrzebne towaty. 

W dalszej części spotkania poszcze
g6lni przedstawiciele wsi m6wili o bieżą
cych problemach i potrzebach, np. o bra
ku świetlicy w Trzebczu, o zakupie ma
~zyn rolniczych czy możliwości dofinan
sowania ze strony Fundacji przy zakupie 
ziemniak6w. Sytuacja pod tym względem 
nie jest najlepsza, a zważywszy na aktual
ne ceny, można się spodziewać, iż wielu 
rolnik6w nie będzie po prostu na to stać. 

Było to pierwsze, ale według zapew
niell burmistrza Stanczyszyna, nie ostat
nie spotkanie przed:.tawicieli wsi z wła
dzami gminy w tak dużym gronie. Inicja
tywa spotkała się z ogólnym poparciem. 
Jebt to jednocześnie okazja do wymiany 
doświadczeń, wspólnego omawiania bie
żących i przyszlych działall. 

Sporo zmian zachodzi teraz na wsi i 
trzeba wykoTzystać ten sprzyjający okres, 
by zrobić jak najwięcej, a także, by wpro
wadzić do świadomości ludzi przekona
nie, iż sami mogą wiele zdziałać. 

Urszuła Romaniuk- Kowalsk.a 

"Biesiada Sobińska" - początek nowej tradycji 
Rzecz dziaJa się 20 stycznia 1995 roku w 

świetlicy O. S. P. w Sobinie o godzinie 17-tej. 
Impreza, zorganizownna pr:rez Gminny 

Ośrodek Kultury i przy znacznym udziale po
nsora - Stowarzy,zenia na Rzecz Rozwoju 
Miasta i Gminy Polkowicc. miała przede 
wszystkim na cclu promocję Zespołu Folklo
rystyczno-Etnograficznego " obinianic" po
przez zaprezentowanie repertuaru, z kt rym 
występował już wielokl'Oulie zy kując apłauz 
i uznanic pub liczno ci. 

UrocLYstego powitania gości dokonała 
Dyrektor GOK-u Danuta Kownatka, następ

nie kicrownik zespołu Józef Kulczyk zapro
sił w zyslkich w podróż do w. i Duliny, do 
Macicjowej izby, by byli świadkami tarno
polskich zalot6w (lak jednocze. nie hrLmiw 
tytuł pocd. tawienia). Kilkanaścic minut za
bawy. wypelnionej śpiewem i ludowym hu
morem. Po występie, który baruzn się p do
bnI, czlonkowie Ze polu otrzymali w upo
minku terminarze, zapewne po to, by zapisy
wać w nich daty następnycb imprez. 

Po części artystycznej rozpoczęła ię bie
siada przy regionalnym stole popncdzona ła
manicm się opłatkiem i skŁadaniem sobie ży
czeń. Jej pod. lawowy element tano ..... iły wi
giliJnc pOlrLlwy clJarakterystycznc dla tej spo
łeczności, a więc kutia, pierogi z kapustą i 
grzybkami, barszcz, ryna. Wszy ·tleie przy-
maki prt.ygotowanc przez panie z ze.połu, 

które poświęciły d u żo cza. u, aby wszystko 
bylo macznc i na czas. Dbały też o odpowie-

dni nastr6j w trakcie biesiady, śpiewając ko
lędy, pio cnki ludowe, kapela zaś przygry
wała do tallca. Dużym zaintcrcsowaniem cie
szyJy ię rekwizyty cniczoe - ręcznie zyte 
i haftowane koszule, skrzynia z końca ubie
głego wicku, kro no. 

Ta pierwsza, promocyjna blesiada była 

leż sprawdzianem zarówno dla organizatorów 
jak i zc:;połu; chodzi o wypracowanie wła.~ci
wej formy spotkań i ich oprawy. Impreza tego 

s 

rodz.aju ma bowiem zan ę wejść na stałe do 
kalendarza życia kulturalnego w i. 

Ma być wydany również, z pomocą Sto
warzyszcnia na Rzecz Roz.woju Miasta i Gmi
ny Polkowice, folder promujący Ze pól "So
binianie". Już niedługo rozpoczną się przy
gotowania do nowych wy tęp6w. Miej ca w 
terminarzach jest bardzo duzo, a rok dopiero 
ię rozpocU\ł. 

Urszula Romaniuk-Kowalska 
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Au la Forum jest jedynym tego Iypu re

prezentacyjnym miejscem w Polkowicach. 
Jednak juk na swoje możliwości jest zbyt spo
radycznie wykorzy tywana. ale to już zupeI
nie inne zagadnienie. 

21 stycznia zostala wykorzy t.'lDa do im
prezy, która z pewnością przejdzie do historii 
polkowickicb wydarzeń kulturalnych. Nie ze 
względ u na jej wielkość i wspaniałość, choć 
momentnmi przypominalo wielkie show, ale 
na pewno ze względu na jej inność. 

, , 

Przygotowanie Imprezy kosztowało nas 
sporo nerwów, czasu i pieniędzy, mimo że nie 
widać tego na pierwszy rzu t oka - mówi An
drzej Pilimon, wiceburmislrz Polkowic - To 
nasza pierwsza, nieśmiala próba zrobienia 
czegoś nowego. Czegoś co na długo pozosta
nie w pamięci jej uczestników. 

W istocie. organizntorzy przygotowali się 
do niej solidnie, probujqc jednocześnie wpro
wadzać innowacyjne pomysły. Jednym z nicb 
było wprowadzanie gości do wnętrza przy-

INNOSC W RYTMIE KARNAWAŁOWYM 
W istocie takiej imprezy nie pamiętają cbyba 
najstarsi mieszkańcy. 

Początkowo , mimo sznrych. nic nie 
mówiących plakatów, 'przypuszczalem, że bę
dzie to w rzeczywistości wspaninla impreza. 
z mnóstwem nie podzianek, indywidualności 
estradowych połączona z momentanli. w 
którycb uczestnikami będą równie2 jej wi
dzowie. Tymczasem był to wyłącznie pokuz 
tańca towarzyskiego przeplatnny amatorskim 
pokazem mody, szumnie nazwany ,,karnawn
łowym". 

- Nie ukrywamy, że pokaz m dy byl 
głównym powodem, dla którego przyszłyśmy 
na tę imprezę - stanowczo stwierdziły sym
patyczne. mlode dziewczyny. które zastałem 
w palarni - Nie był to jednak rewelacyjny 
pokaz. Nie było kreacji typowo młodzieżo
wej, nie mówiąc o pozo talych . Odrębną kwe
stią byly przypadkowo, jak ądzimy, dobrane 
modełki i m deIe. Mimo lo sam pomysł im
prezy bardzo się nam podobaJ. To pierwsza, 
mamy nad7ieję, że nie ostatnia. 

Byla to niewątpliwie udana "premiera" 
ojców polkowickiej kultury. Trudno się dzi
wić, bowiem glówni organizatorzy lej karna
wałowej gali starali się wykaza lepszą orga
nizacją i pomyslowością od propozycji ser
wowanych przez wcześniej zawiadowujących 
kulturą w tym mieście. To wyczuwało się na 
kaidym kroku przed i w trakcie imprezy. 

Zbiorowy popis umi<j(lno!ci liManych. 

strojonej w baloniki i reklamy sponsorów sali 
przez urocze dziewczyny. 

Kolejną innowacją bylo polączenic ele
mentów kawiarniano-teatralnych. dzięki 

któremu mozna było bez wychodzenia z kon
certu degu . tować kawę i cia teczka serwo
wane przez "Impresyjną" kawiarenkę. Jedy
nie sam podział widowni na siedzącycb przy 
stolikach i na "gaJeńi" wzbudzal pewne sko
jarzenia, choć wizualnie wyglądal to rów
oież sympatycznie. 

O samym występie mofna powiedzieć 

jedno - fe tiwal karnawałowycb rytmów i po
kaz6w tanecznych . I mimo, ze dla samych 
zawodowych wykonawców ich występ przed 
polkowicką puhlicznością byŁ niczym innym, 
jak "chlebem pow zednim", to z nie ukrywa
ną przyjemnością podziwiałem niesamowity 
temperament, poczucie rytmu i ciekawe ukla
dy tanecwe u niemal wszystkich wykonaw
ców, zwla zcza u tycb nnjmlodszych. 

Ze szczególnym po,.Iziwem przyslucbi
walem się prowadzącemu całość imprezy, 
który z iście radiową fantazją pOlIaftl wzbu
dzać zainteresowanie, kolejnymi wykonaw
cami, bodaj najw .iększych malkontentów. 

Bardzo pro ta aran'l.acja tego, co dzieje 
się na estradzie - stanowczo stwierdził pan, 
sprawiający wrażenie społecznego biletera -
Pamiętam czas Micbała Garbaczewskiego, 
który organizowal w paniale imprezy. Można 

Fol.' A. Lech 

& 

lEIpOCZTA GAZETYIEl 
"WIDZIANE Z KOŁKA" 
Jalw, te nie samym chlebem czJowiek tyje, 

dałem się namówić tonie i poszliśmy na sze
roko reklamowaną imprezę "W karnawało
wych rytmach". 

Odbiór ciekawych układów talleczftych IV 

wykonaniu dzieci i dorosłych tancerzy oraz 
pokazu mody, zakłócały powracające myśli, 

potęgowane każdorazową zmianą pozycji. O 
co tak naprawdę tutaj chodzi! Zapłaciłem 

przeciet 10 złotych za dwa bilety, a nie dane 
mi było usiąść wygodnie na krześle przy 
stoliku. Zamiast tego pokazano mi miejsce Z 

boku na stołku (Iwiku). Czyżbym nie doczytał, 
te były bilety drotrze 110 pierwsze miejsca? 

Sama impreza. która była cieJwlI'a zpew
nością zadowoliłaby moje dzieci. Niestety Po
llwwicka kuL/ura la nie PKp, kJóra dla dzieci i 
młodziety stosuje mit/ó. a mając na wzglę
dzie zbliżające się ferie dzieci zostały w domu, 
a szJwda. A jeżeli zaproszeni goście przyszli 
na zaproszenia a nie na bilely, gars/ka "bile
towców" i tak nie poprawi kOlldycji naszej 
kuL/ury. 

Myślę, że chyba nie tak powinno się za
chęcać do kO/lsumowa/lia kuLwry. 

Na koniec nasullęły lIIi się dlva wnioski: 
- jeżeli Urząd Gminy stać no dotowanie im
prez dla zaproszonych gości, lo mote zapro
szą i nas - lIIiesz)w,fców; po drugie myślę. że 
po następnej przesiedzianej /la stołku impre
zie //logę podjąć próbę bicia rekordu IV sie
dzeniu lta kółku. 

Z poważaniem 
Konsument Kultu ry 

było zobaczyć wybitnych sportowców, słu

chając przy tym dobrej muzyki i jej wyko
nawców. Ta dzisiejsza .. . Należy ię cieszyć, 

że coś zaczęło się dziać. 

Animatorów kultury, poclobnie jak nie
mal kaid ej dziedziny naszego życia nigdy 
nam nie brakowalo. Gorzej bywalo z wdraża
niem tycb pomysl6w. Brakowało Judzi. którzy 
wzięliby sprawę w swoje ręce . 

Cie zę się, że miałam okazję uczestni
czyć w tego typu imprezie - powiedziala 
Urszula. znana polkowicka biegaczka. - Byla 
wreszcie oka7Ja, aby potańczyć w sympa
tycznym towarzystwie. Nie ukrywałam od po
czątku, że czekałam na to i z tą nadzieją 

przyszliśmy z małżonkiem na tę imprezę. W 
sumie gratuluję pomysłu . 

I cboć rzeczywiście brakowało mi czego 
w lej karnawalowej gali, to jednak jej organi
zatorom należą się slowa uznania za próbę 

znalezienia nowej formy kulturalnego spędza
nia wolnego czru u dla poŁJmwickiej społecz
ności, przyłączam ię więc do gratulacji. 
Szczególnie za innowacyjność pomysłu. 

Zdjęc ia i tekst: 
Andrzej Lech 
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Tym razem w naszym cyklu prezentujemy Państwu znanego w Polkowicach Prezesa Zarządu Spółdzielni Mieszkaniowej "Cuprum" Edwarda 
Bieguna. Przypominamy również, że to od państwa zależy kim będzie następny rozm6wca, czekamy na propozycje zarówno personalne jak 
propozycje pytań, kt6re Państwo chcieliby zadać rozm6wcom. 

PO GODZINACH 

Ksiądz, plutonowy, prezes ..• 
Pana pierwsza praca? 
Doskonale pamiętam. To było jeszcze za 

dobrych czasów kiedy były tak zwane staże 
pracy. Pracę zacząłem w 1969 roku jako sta
żysta po Technikum Ekonomicznym w Rejo
nie Eksploatacji Dróg Publicznych w Legni
cy, gdzie zostałem przyjęty bardzo serdecz
nie, cieplo i życzliwie. Dużo się tam nauczy
lem. Dlatego też pamiętam ten okres jako 
jeden z najprzyjemniejszych w mojej karie
rze zawodowej. Myślę, że obecnie powinno 
się wrócić do takich staży pracy. 

Kim chciał Pan być, gdy m iał Pun 6 
lat? 

Księdzem. Dość długo byłem ministran
tem. Odpowiadaly mi pewne ideały prezen
towane przez Kościół w tamtym czasie. Z 
wiekiem jednak z niektórych pomysłów się 

wyrasta. 
Co Pan lubi robić? 
Właściwie robię to, do czego zmusza mi

nie życic. Swam się żyć bardzo aktywnie, 
nienawidzę bezczynności. Tragedią byłoby dla 
mnie gdybym zachorował. W pracy odpoczy
wam, nie żebym był pracoholikiem, ale lubię 
coś robić, coś tworzyć. 

Najciekawszy zawód. 
Kilkadziesiąt lat prowadziłem zajęcia z 

młodzieżą jako instruktor lekkiej atletyki. 
Przez moje ręce przewinęło się kilka tysięcy 
młodych ludzi z Legnicy i Polkowic. Miło 
wspominam ten okres, bo wielu z nich wyro
slo na porządnych ludzi. Teraz gdy spotykam 
ich na ulicy zwykłe dzień dobry sprawia mi 
wielką satysfakcję. 

Był Pan lekkoatletą, najw iększe osią

gnięcie? 

Moim takim znacznym sukcesem były 

mistrzostwa Polski w siedemdziesiątym roku, 
które wygrałem z wynikiem 7,-ł9 metrów. Mój 
rekord życiowy wynosi 7.70 metrów. Były to 
całkiem inne czasy. Dla nas liczyły się zupeł
nie inne idcaJy, chociażby reprezentowanie 
barw kraju. zdobycie tytułu mistrza. Nikt nie 
myślal o dorabianiu się na sporcie. 

Idole w tamtych C7Al5ach. 
Ze sportowców wymieniłbym Józefa 

Szmidta, .l..1óry wielkim nakladem pracy do
szedł do wspaniałych wyników. Natomiast z 
ludzi, z kt6rymi się spotkałem bardzo milo 
wspominam Pana Starzyń kiego, trenera trój
skoczków polskich. Dla zawodników był oj
cem, matką i trenerem, a dla mnie na tamte 
czasy ideałem . 

Jukirn był pan uczniem? 
Trudno teraz się gloryfikować. Na wia

declwie maturalnym miałem jedną trójkę z 
liternictwa i to na własne życzenie. pozostałe 
oceny bardzo dobre i sporadycznie dobre. 

Ulubione programy telewizyjne. 
W związku z tym, że życie i praca przy

sparza mn6stwo stresów, to oprócz progra
mów sportowych bardzo lubię komedię. Z 
filmów które się teraz pojawily na pierwszym 
stawiam filmy polskie. Uważam, że Polacy 
umieją robić filmy. Nienawidzę filmów w 
których jest dużo przemocy i leje się krew. 
Chyba dlatego. że mam naturę czlowieka ra
czej łagodnego. 

Książka do której pan najczęściej 

wraca? 
Najczęściej sięgam do Biblii, moim zda

niem jest to naj wspanialsza książka jaka kie
dykolwiek się pojawila. zawiera wszystko 
czego człowiek powinien się dowiedzieć. W 
trudnych chwilach, gdy mam podjąć jakąś 

ważną decyzje zawsze do niej sięgam. 
Książki któ~e pun luhi czytać? 
Może to zabrzmi dziwnie ale lubię czy

tać książki Karola Maja. lubię tez Niziur
skiego. Odpowiadają mi takie urwisowskie 
historie, chyba dlatego, że sam byłem zaw ze 
spokojnym dzieckiem i wlaśnie za tym tęsk
niłem. 

Był Pan reprezentantem Polski. 
Tak. To był dziwny okres w moim życiu, 

dopracowałem się ciężkiej kontuzji , kt6ra 
przekreślila moją dalszą karierę sportową. 

Wtedy właśnie wch dziła radziecka metoda 
treningowa, kt6ra wykańczala talenty. Nato
miast miło w~pominam ten okres z tego 
względu, ze moglem zwiedzić trochę Polski i 
świata, to pozostało mi do dzisiaj . Moim ma
rzeniem jest doskonałe poznanie Polski. Każ
dy urlop spędzamy na zwiedznniu poszcze
g61nych zakątków naszego kraju. 

Pierwsza miłość. 

Może wła~nie dlatego nie zostałem księ
dzem. Już w zkole pdslawowej podobalo 
mi się mnóstwo dziewczyn, ale trudno po
wiedzieć która była pierwsza, nie przypomi
nam sobie. 

Co pasjonlJje 
pana w kobietach? 

Myślę, że na 

W kt6rym wieku chciałby Pun Zllaleźć, 
gdyby było to możliwe? 

Z sentymentu dla Trylogii Sienkiewicza, 
chcialbym przeżyć kilka lat w czasach Jana 
Kazimierza. Włady. ława Iv, jako naukowiec 
na Uniwersytecie Jagiellorl kim la dziedzina 
najbardziej mnie pasjonuje. Obecnie wykla
dam prawo w ludium policealnym. 

Kt6rego z polityków najbardziej Pan 
ceni? 

Lubię ludzi spokojnych, wyważonych i 
stąd uważam, że doskonałym politykiem był 
Wojciech Jaruzelski, stawiałbym go moie nie 
na pierwszym miej cu ale jest zdecydowanie 
wzorem godnym do naśladowania . Znam go 
rownież z opowiadań kolegi który był jego 
adiutantem. Sam przez kilka lat bylem zawo
dowym żołnierzem. 

Stopień wojskowy. 
Trudno powiedzieć tu o wielkim stopniu, 

jestem zwykłym plutonowym. Nigdy nie ma
rzyłem o zrobieniu kariery w wojsku. 

Czy gra Pan na jakimś instrumencie? 
W młodości pr6bowalem wielu do 

którycb miałem dostęp. Przez pewien okres 
uczyłem się gry na mandolinie, ale z mier
nym skutkiem. Pewnie dlatego tei lubię 

brzmIenie takich instrumentów jak banjo 
mandolina. 

Piosenka do której Pan wraca . 
Często wracam do "Domu wschodzące

go słońca" Animalw w. 
Ulubione zajęcie w domu. 

Nie amowicie lubię samotność. Kiedy 
mam już wszystko zalalwione zamykam się 

w ustronnym miejscu . Mam taki swój kąt w 
domu gdzie jest mnó two książek, radio i nic 
więcej . Zamykam się tam słucham, muzyki, 
czytam i pracuję. W ten sposób do konale 
odpoczywam. rodzina toleruje tą moją chwilę 
relaksu. Tak praktycznie jest codziennie. 

Dziękuję za rozmowę. 

pierw zym miejscu po
lawilhym intelekt. 

!(ai,dakobieta jest pięk
na i ma wój o obisty 
urok . 

projekty graficzne 
Z j3ką postacią 

bb'loryczną w dziej3ch 
Polski Pan by ięiden

tyfikował? 

M6głbym być na
szym kronikarzem Dłu
goszem, interesujemnie 
przekazywanie tamtej 
historii, tamte uwarun
kowania polityczne 
gospodarcze. 
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nych. Og61na wykrywalność wszystkich 
sprawców wynosila w 1994 roku 66,9% i jest 
niższa o 7.8% w slOsunku do roku 1993. DoŚĆ 

duży procent stanowi również przestępczość 
nieletnich - 11,4%. Inny problem to kradzież 
meLali kolorowych. Punkty skupu nie prow(t
d7..ą wykazu osób sprzedających zlom tego 
rodzaju. To istotne utrudnienie. W tej chwili 
nasza działalność ogranicza ię do kontrolo
wania tych punktów. 

G. P. - Jaka je t aktualnie sytuacja Policji 
pod względem zatrudnienia i wyposażenia? 

J. Fujnicki - Stan etatowy to 53 osoby, 
w tym trzy 7.. wyższym wyk ztaloeniem. Mamy 
do dyspozycji 7 radiowozów (5 Polonezów, l 
Nysę i l Fiata Ducato). 

G. P. - Jak: przedstawia sie współpraca z 
władz.1ITIi Polkowic? 

J. Fujnicki - Wszelkie sprawy są oma
wiane na bieżąco na spotkaniach z Burmistrzem. 

G. P. - Przed Komendą trwają roboty .. . 
Co tam będzie ? 

J. Fl1jnicki - Prowadzone są prace wy
kończeniowe zaplecza, będą tam garaże. Są 

na to jeszcze pieniądze. W planach ujęte jest 
zagospodarowanie całego terenu przed bu
dynkiem Komendy. W zaplanowanym budże-

Ferie w Świeradowie 
Cl.terdzil!Ści polkowickich dzieci w so

botę 28 stycznia wyjechało na zimowisko 
do Świerudowu Zdroju, zorganizowane 
przez Komendę Hufca Związku Hun'er
stwa Polskiego w Polkowicach. 

Dzieci podczas tygodniowego pobytu w 
górach będą mie zkać w pensjonacie oraz ko
rzystając z gimnastyki korekcyjnej i inhalacji 
jodowo-borowej w tamtejszym uzdrowisku. 
Do ich dyspozycji został r6wnież oddany tor 
saneczkowy wcześniej przet.'\rty przez harce
rzy z Polkowic. 

Dwudziestu pięciu z czterdZIestu ucze
stników zimowego wypoczynku to dzieci 

Komisarz policji Józef Fujllick~ klt 45, żonaty, na stałe zamieszkały 
w Chocianowie. W Policji od 1973 roku; kolejno pracował w CllOcia
nowie, Lubinie (w Komendzie Rejonowej jako Naczelnik Oddziału 
Dochodzenwwo-Sledczego). Od dnia 1 stycznia 1995 roku Komen
dolIt Policji w Polkowicach. 

Jest komendant 
"Guzeta Polkowkku" - W grudniu 94 roku na spotkaniu Zarzą

du Gminy, Komendant Rejonowy Połicji komisarz Jan Kotapka stwier
dzil, iż kilkumiesięczny wakat na stanowisku komendanta Policji 
spowodował spadek jakości pracy. Proszę o skomentowanie tej opinii. 

Kom. J6zef Fujnicki - Rzeczywiście, brak komendanta spowo
dował wystąpien ,ie drobnych uchybień. Niekt6re sprawy załatwiane są 

na bieżąco , od ręki, inne wymagają czasu, trudno teraz określić iłe. 

Chciałbym wprowadzić pewne zmiany w niektórych metodach pracy: 
m. in. zwięk zyc efektywność działałno ci prewencyjnej, poprawić 
stan bezpieczeństwa, zwiększyć ilość służb patrolowych celem zapo
biegania popełnianiu przestępstw. 

G. P. - Największe problemy z jakimi spotyka się policja. Jakie 
przestęp twa popełniane są najczęściej? 

J. Fujnicki - Są dwie wiodące kategorie; pierwsza to kradzieże i 
włamania do obiekt6w prywatnych i druga - do obiektów społecz-

cie na 1995 rok nie przewidziano żadnych 
funduszy dla PoUcji, co jednak nie musi O7..])a

czać. iż nie będzie ich w ogóle. Może znajdą 
się środkI na nasze potrzeby. 

G. P. - Gdyby mial Pan okazję spotkać 
się z mieszka!lcami, co chcialby im Pan prze
kazać, na co uczulić? 

J. Fujnicki - Jest jedna sprawa, o której 
hcialbym powiedzieć. Mam szczeg61ny apel 

do rodzic6w, aby zwracali baczniejszą uwagę 
na dzieci; mam na my li bezpieczeń two w 
ruchu drogowym , a jeszcze dokladniej - na
gIe wtargnięcia dzieci na jezdnię. Nieco ta
tystyki; w 1994 rok'1.l wydarzylo się w Polko
wi h 40 wypadków drogowych, w których 
mierć poniosło 5 osób, a 31 odnioslo obra
żenia ciała. M6wiąc o przyczynach należy 

wymienić właśnie nagle wejście na jezdnię, 

poza tym nieza howanie ostrożności w rucbu 
drogowym, nadmierną prędko ć i jazdę po 
spożyciu alkoholu. Uzupelniając te dane do
dam, iż było 75 kolizji drogowych (przyczy
ny są analogiczne do przedstnwionycb powy
żej) . Funkcjonariusze wykryli 2101 wykro
czeń ukaranych wnioskami do kolegium (273) 
i mandatami; 47 osób zatrzymano na gorą
cym uczynku, 157 kierowców prowadziło po-

wysIane tam przez O. rodek Pomocy Spo
łecznej , kt6ry wykupił te miejsca od Komen
dy Hufca z PoLkowic. Koszt wysłania jednego 
dziecka na tygodniowy pobyt w wieradowie 
wynosi 140 zlotych . 

Jednak co roku na zimowiska zorganizo
wane przez ZIIP w Polkowicacb wyjeżdża 

coraz mniej dzieci. Kiedy w J991 korzystalo 
z tej akcji 140 dzieci, to w tym roku zaledwie 
40 połkowickich pociech wyjechalo na zimo
wisko ZHP. Zdaniem harcmistrza Romana 
Bryzy. komendanta Hufca Polkowice dzieje 
się tak dlatego, że harcerstwo nie moie teraz 
liczyć na dotacje z centrali oraz wsparcie gmi
ny. Ta ostatnia tlumaczy swoje posunięcia tym, 
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jazdy po spożyciu alkoholu w wyniku czego 
zatrzymano prawo jazdy w 100 przypadkacb. 
To bardzo dużo. 

G. P. - Do ć przygnębiająca tatystyka. 
Jakie ą najważniejsze zadania lOjące teraz 
przed Policją? 

J. Fujnicki - Jest ich wiele, a nalei:.l do 
nich: ochrona życia, zdrowia oraz mienia oby
wateli, ochrona bezpieczcństwa i porządku 

publicznego, zapobieganie popełnianiu prze~ 
stęp tw i wykroczeń, ciganie sprawców, kon
trola przestrzegania przepisów porządkowych 
i administracyjnych. 

G. P. - Czytelnicy chcieliby z pewnością 
poznać P:lfla r6wnież z innej , mniej oficjalnej 
st.rony. A zatem, pro zę powiedzieć jak spę
dza Pan wolny czas, co Pana interesuje? 

J. Fujnicki - Jestem raczej domatorem, 
dużo czasu spędzam z rodziną . Lubię czytać 

książki historyczne, zczególnie zaś intere
suje mnie bistoria Polski. Poza lym mam 
dzialkę. C6ż je zcze ... Jeśli chodzi o upodo
bania kulinarne są to pierogi z kapustą 

grzybkami, które bardzo lubię zbierać. 
G. P. - Dziękuję za rozmowę. 

Rozmawiała 
Urszula Romaniuk-Kowalska 

że pieniądze te mogłyby być wydane na dzie
ci nic roie zkające w gminie Polkowice. 

W tym roku Zarząd Gminy Polkowice 
przeznaczyŁ na akcję zimową oraz letnią 100 
tys. zJotycb . Pieniądze zostały rozdyspono
wane pomiędzy zkoly w zależno ci od ilości 
uczniów. Na jednego ucznia przypada kwota 
21,10 złotycb . W Urzędzie Gminy pozo tala 
jeszcze niewielka rezerwa dla uczniów z Po
lkowic chodzącycb do szkoły nie w naszym 
mieście. Oni wla nie, chcąc aby ich letni wy
poczynek był dofinansowany z budżetu Pol
kowic, muszą zglosić ię do siedziby Urzędu 
Gminy. 

oro 



Baw się aż się ... 

~'D 
to nowa rubryka poświęcona muzyce rockowej i nie tylko. Na jej łamach chcemy przedstawiać wydarzenia muzyczne, 
zespoły lokalne i gwiazdy dużego formatu . Relacje z koncertów, wywiady, nowości płytowe to wszystko w ROCK W KROK. 

Z jednym z najlepszych repertuaru Kombi. Gramy zresztą na koncer-
giturzyst6w w Polsce, tach "Hotel Victoria" czy "Kró lowie Życia". 
G rzegorzem "Skywa l- Część swego życia spędziłcś w Stanach 
kerom" Skawińskim czego się tu m nlluczy le.~? 

rozmawia Piotr Perdion. Przede wszy tkim pokory i poszanowania pu-
Ja k wspominasz swoje bliczności, kt6 ra je t jakby czynnikiem być 
swoje występy w Kom - albo nie być każdego artysty. Jeżeli ludzie 
bi? cllCą żebyśmy grali to jesteśmy w stanie grać 

Z d użą dozą sentymentu i w sumie faj- bisy, rozmawiać z każdym, jesteśmy bardzo 
nie, bo był to fajny zesp6 ł, wiele lat spędzo- oddani swoim fanom i tym kt6rzy przy zU 
nych wsp6 lnie, graliśmy na wielu kontynen- nas poslucbać, nigdy ich nie olewamy choćby 
tach, objechaliśmy całą Europę, Amerykę na- było icb nawet pięciu na sali. 
wet byliśmy w Maroku. Był to fajny zesp61 z Co wyróżniłbyś na polskiej scenie roc-
tym ze po kilkunastu łatach, dokładnie szes- kowej. 
nastu i p6ł, uWa7..aliśmy ja i Waldek Tkaczyk, Wiesz jest kilka kapeł, które generalnie 
że możliwości jakieś artystyczne tej kapeli mi się podobają, podoba mi się np. HUMEN z 
uległy wyczerpaniu i należy zrobić coś no- nowych zespołów, ale wie z nie chciałbym 
wego. Dlatego w tej chwili pr6bujemy dział~lć ani nikogo deprecjonować ani wyróżniać, po-
z nowym zespołem pod uową nazwą i w nieco wiem szczerze nie podoba mi się spora częśc 
in nym repertuarze. tego co dzieje się w Jarocinie, szczególnie te 

Jak się czoje.'lZ gdy publiczn ość krzy- postpunkowe sprawy. Jest to przebrzmiała 

czy Kombi Kombi na koncertach? chora rzecz, antagonizmy. które niektóre gru-
Zupe łnie normalnie się czuję, na począt- py wywolują wśród pu bliczności, jest to zu-

ku jak graliśmy jako SKYWALKER trochę pełne nieporozumienie, uważam że muzyka 
mnie to przerażało - Boże kochany - myśla- powinna bron ić się sama. 
łem - j uż nigdy tego odium z siebie nie zdej- Czy musz jakcś credo życiowe, którym 
mę. Zdaje sobie sprawę, że zostanie to przy ię kicrujesz? 
mnie do konca życia i nawet nie protestuje. Nie przeszkadzać innym, żyć samemu i dać 
Nawet więcej, jak publiczno Ć bardzo nalega żyć innym, żyć uczciwie i w miarę SPOkOjnie. ! 
to jesteśmy gotowi zagrać jakiś stary numer z Dzi"kuje za rozmowę. 

Rafał Bclushi twórca i reżyser spekta
k li "Joker 2001", " Poduszki", wokalista j 

lider zespołu winka Choinka - opowiada 
o muzyce, tcatl"Le i rock 'n'rollowej kapeli. 

Świnkowe granie 
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DEZERTER "Dezerter" 
klub płytowy razem 

Dezerterzy nic wyrzekli się swojej przeszło
ści wspominając stare przeboje, "Musi z być 

kimś", "Kto", "Pol ka zlota mlodzież". 
Łza się w oku kręci jak ię tego słucha. 

Ci kt6rzy pamiętają Dezertera z lat 82-84 
wiedzą co mam na myśli. Utwory, które gdzie 

indziej były by odgrzewanymi kotletami, tu

taj w nowych wer jach prezentują się znako

micie. To co narzuca się po wysłuchaniu to 
wewnętrzna sila bijąca z muzyki. Nie ma tu 

miejsca na obojętność, teksty wbijają się do 

m6zgu. zmuS7..ająC do myślenia. Jest to jedna 
z najlepszych plyt w hi.torii punk rocka. Mu
zyka uciekająca przed klasyfikacjami, idąca 
swoją drogą, a jednocześnie nie odcinająca 
się od korzeni. 

VOO VOO Snopowiązałka. 
Pronit 

Unikalna płyta legendy polskiego punka, plyta Voo Voo to czterecb świetnycb muzyków pod 

będąca udokumentowan iem lat pracy i walki wodzą gitarzysty, wokalisty, autora tekstów i 

o lepsze jutro. Jak przystalo na weteran6w muzyki Wojtka Waglewskiego . A jaki je t 

Wagłewski? Jest spokojny i wybuchowy. Taka 

też je t ta płyta . Ciągle coś się zmienia, co 
trzy mhuty z.mienia się tempo i nastrój . Mu

zyka jest chJodna i wyrafUlownna a jednak 
wygrywa swoją szczero cią, lychać w niej 
BuJgarię i Hiszpanie. strzępki folkloru z ca

łego świata. Waglewski jako gitarzysta igra 
ze słuchaczami, gra od Hendrixowskich pa

lentów po subtelne sola Satrianiego. Zaw ze 

jednak wie co robi i dlaczego. Polecam tym, 

którym nie wystarczą gotowe szufladki, za

pełnione po brzegi gotowymi produ.jctami kul
tury masowej . 

Konkurs konkurs konkurs ... klo odpowie co powinno być w miejscu kropek w nadtytule otrzyma kasetę projatarialu z autografami. Adres w stopce. 
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Zajęcie Polkowic 
Od momentu rozpoczęcia przez Armię 

Czerwoną o fensywy źlITlowej wojna wkro
czyła na tereny ITI Rzeszy. Po kilkunastu 
dniacb ofensywy front dotarł w okolice Po
lkowic. Natarcie z kierunku wsi Studzianki, 
po przelamianiu oporu niemieckiego w dniu 
23 stycznia o godzinie 15:30 osiągnęło wieś 
Pielgrzym6w. Następnego dnia patrole dotar
ły do wsi Rynarcice. W dniu 25 stycznia. 
lokalne przeciwnatarcie niemieckie z uży

ciem czołgów. odrzucilo siły sowieckie na 
zachodni skraj wsi Mleczno. Uporczywe walki 
trwały w sąsiedztwie Rudnej. Trzy dni później 
z lderunku Chobieni przybyła duża ilość so
wiecldcb czołgów, wspieranych przez pie
cbotę. Tego dnia sowieci opanowali Rudną, 
Juszowice, Pielgrzymów i Rynarcice. W oko
licacb Tarn6wka Niemcy dysponowali 12 
czołgami, nie mieli jednak benzyny. 

Rano 7 lutego, po artyleryjskim przygo
towaniu w Wysokiej Cerkwi, natarly woj ka 
sowieckie. Niemcy wycofali poprzedniego 
dnia główne siły, a patrole osłony cofnęły się 
do wsi Tarn6wek. Nazajutrz wojska sowiec
Ide wyparły Niemców z Tarn6wka, Trzebcza i 
Pieszkowa koło Polkowic. Niemcy utrzymali 
się w Biedrzychowie, w terenie leśnym pod 
Polkowicami. 8 lutego z Sobina przez Par
chów do Przemkowa przebijały się oddziały 

I 
elitarnej dywi~i Gross Deutschland. Rano 9 
lutego 1945 roku. sowiecka piechota z zasko

II czenia zajęła wieś Biedrzych6w. Siły główne 
II osłony tej wsi, zostały ewakuowane do polu
II dnia 8 lutego samocbodami przez Parch6w, 
II Cbocian6w do Bolesławca. 

Niemcy jeszcze wierzyli w utrzymanie 
terenu. W dniu 8 lutego grupa Polaków z 
łopatami miala budować doły dla łowców 
czołg6w. Zadania nie mogli wykonać, bo 50-

wiec~ ogień z Wysokiej Cerkwi, (n iecelny) , 
spędził icb do Polkowic. W dniu 9 lutego 
1945 roku około godziny 9:00 z kierunku wsi 
Tam6wek cofaly się dwa czołgi niemieclde. 
Jeden trafiony Z rusznicy przeciwpancernej w 
tylny pancerz obficie dymił; drugi otrzymał 
trafienie w wieżę. Oba pojazdy zatrzymały 

się kolo wiatraka i mleczami, a zalogi ucie-
li kly do wsi Polkowice Dolne. Tego samego 
" dnia rano, piechota owiecka, obficie strzela

jąc, (do kogo? - Niemców nie było) zajęła 

wieś Trzebcz. Rano 9 lutego Polacy pod 
nadzorem niemieckim przepędzali krowy w 
kierunku wsi Nowinki, ale wkrótce stalo się 

II to niemożliwe, ponieważ teren do granic So
bina był opanowany przez sowietów. 

II Nad Polkowicami przelatywaly myśHw
II ce sowieckie. Nie strzelały. W sarnych Po

lkowicacb, piechota sowiecka pojawila się 

około godziny 12:00. Bojcy przetrząsali kie
szenie napotkanym Polakom, w poszukiwa
niu papierosów, tytoniu. Krótko przed jej 
wkroczeniem, z miasta wycofali się żolnierze 
niemieccy z kwatery przy dawnej ulicy D. 
Bieruta. Po godzinie 13:00 zaczęło się zbio
rowe pijaństwo bojc6w. Plądrowane były skle
py spożywcze i konfekcyjne. Zaczęły się 

gwałty kobiet przez pijanych sowietów. Na 

wysokości stawu rybnego zatrzymał się czołg. 
Dw6ch tankist6w wyszło. Ukryty w domku 
SS-man z km zabił jednego. drugiego ranil. 

elowniczy czołgowy odpalił pocisk. Nie
miec zginął. Po zmroku, gdy garnizon so
wiecki prowadzi! bezladną strzelaninę, z la. u 
na południowy w chód od miasta wyjechała 
tankietka. Nie atakowana przez owiet6w od
holowała kuchnię polową z gotującym się po
żywieniem i wróciła do miejsca zakwatero
wania Niemców. Nieco póiniej, trzech S -
manów obsadziło wieżę ówczesnego zboru, 
w sąsiedztwie ratusza. Ogniem z km ostrzeli
wali pijanycb żołnierzy sowieckich. Jak się 

wydaje, bez wyniku. Zostali "zdjęci". 
9 lutego rano z Polkowic Dolnych w kie

runku wsi Stogoborzyce szła grupa około 1500 
Niemc6w z bronią ręczną. Od strony o iedla 
majątku Strogoborzyce. od strony wsi Buczy
na nadjechały 3 czołgi sowieckie. Rzei trwała 

oko ło p6ł godziny. Niemcy ginęli z pogardą 
śmierci. Icb kości nadal leżą w piwnicacb za
budowań gospodarczych (bez zmian 1993 r.). 
Ostatni czołg niemiecki na resztkacb paliwa 
odjechał do Sobina tego samego dnia. Walka o 
Sobin w dniu 10 lutego trwała od godziny 
10:00 do 15:00. Niemieckie wozy bojowe wraz 
z artylerią zaję1y pozycje bojowe w rzadl..im 
lesie, na zachód od zabudowań i kościoła. So
wieckie czołgi, po okrążeniu miejsca koncen
tracji prowadzily o trzal wspierany przez ka
tiusze. Niemcy zareagowali ogniem dział wie-
101ufowych i konwencjonalnych. Jedna katiu
sza zost."'lła zniszczona. W c:r.asie bitwy pole-

glo okolo 300 Niemców z dywizji Gross- Deut
schland. Dwie mogi.ły zbiorowe znajdują ię 

przy szosie Polkowice-JędrzychÓw. Na drew
nianym krzyżu jest wyryty napis: "Kolegom 
poległym za ojczyznę". 

Bitwa w Sobinie. nie wiązała się z Po
lkowicarni. Polacy, kt6rzy pracowali tu w ro
szanu i konopiami, patrzyli na ogromne mar
notrawstwo. Sterty odzieży leżały na bruku, 
żywno ć była deptana przez zwycięskich boj
ców. Postrzelane okna i drzwi były doku
mentem innej cywilizacji. Przez wiele dni po 
bitwie łudno§ć cywilna Polkowic i okolicz
nycb wsi, mimo że teren był zaminowany, 
wynosila z po bojowi ka, zeskladowaDe na sa
mochodach zapasy: żywność, sorty mundu
rowe, maszyny, tokarki. Strażnicy nie po
zwalali tylko zabierać brOili ręcznej. Ewaku
acja zarządzona przez sowiecldch generał6w 
była obowiązkowa. Tylko Niemcy mogli po
zostać na miejscu. Grupa młodycb odjeżdżała 
bryczką, zaprzężoną w konia. Mieli walizki z 
ubraniami, brzytwy i zegarki Na trasie do 
polskiej granicy z 1939 ro1..'1I, spali po stodo
łach, nawet w lesie. ZostaH do zczętrue ob
skubarni. Do domów doszli jedynie w lym, co 
mieli na sobie. Wracali do Polkowic w 1946 
roku i w następnych latach. 

Jan Biliński 

Jan Biliń ki jest niezależnym historykiem, od 
ponad 25 lal badającym hist.orię dawnej re
jencji legnickiej. Jest autorem wielu opraco
wall hi torycznych oraz krajoznawc~ch. 

ZARZĄD GMINY POLKOWICE 

OGŁASZA 

przetarg ustny nicogruniczony na sprzedaż w sy tcmie Tatalnym lokali użytkowych 
położonych w PolkowIcach prLy ul. Pocztowej. Spr:u.>daż lokuli na tąpi wraz z 
oddaniem w użytkowanie WiCC"lystc ułamkowej częśd przynalcżnego gruntu, 

Lp. 

1. 

2. 

3. 

Pow. Pow. 
Udz. w uŻ. 

Cena 
Przezna-

Nr lokalu lokalu Nr dzia/kl 
dzla/kl 

wlecz. I w Nr KW 
nieruchomości 

czenie w 
bud. pianie 

5A 79,8 185/24 210m 0,196 10509 28.225,50 handel-
usługi 

5B 66,8 185/24 0,163 10509 23.629,90 handel-
usługi 

5C 98,6 185/24 0,242 10509 34.877,50 handeł-

usługi 

Ucytaqi będzie podlegala wysokość I·mj raty. 
Wyw~awcza wysokość l-szej raty wynosi 20 % ceny nieruchomości t. j. 
Iokal5A - 5.645,10 zl Iokal5B - 4.725,98 zl Iokal5C - 6.975,50 zł 
Pozostała kwota będzie rozlożona na 4 równe roczne raty płatne do 31 marca każdego raku. Oprocentowanie 
stałe w wysoł<ości 12 % w skali roku liczone od kwoty, która pozostała do splacenia. 
Przetarg odbędzie się w dniu 9.02.95 r. o godzinie 12:00 w Urzędzie Gminy w Polkowicam (Ratusz) Wydzial 
Geodezji i Gospodarki Gruntami pak. 118. 
W przetargu mogą uczestniczyć osoby fizyczne i prawne, jeżeli wpłacą do kasy Urzędu wadium w wysokości 5 
% ceny ni9t"ud"tomoścl. T9t"mln wpłacenia wadium upływa dnia 9.02.1995 r. o godzinie 11:00. 
Wpłacone wacium zostanie: 

- zaliczone ra poczet I raty, jeżeli osoba wpłacająca waci um wyga przetarg, 
- zwrócone, jeżeli osoba wpłacająca waaum nie wyga przetargu. 

Uiszczenie wadium (jegnie przepatł<owi, jeżeli osoba, która wygra przetarg nie stawi się do kance/ańi notarialnej w 
oznaczonym t9t"minie w celu zawarcia umowy notarialnej. 
Pierwsza opłata za wieczyste użytkowanie gruntu wyoosi 25 % ceny osiągniętej w przetargu. Oplata roczna za 
użytkowanie wieczyste gruntu wynosi 3 % ceny gruntu j może być aktualizowana w przypad(u zmiany ceny gruntu, w 
okresam nie krótszym niż jeden rok. 
OrganizatOfZY zastrzegają sobie prawo unieważnienia przetargu bez podania przyczyn. 
Uwaga : 00 I-szej raty osiągniętej w przetargu doliczony będzie podatek VAT w wysokości 22 % ceny 
lokalu. 
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Ona 'UJ czarnej, o6c/skj sukience. 
Ort 'UJ jasnym garnituru, o6oJI'. uśmltcfm~ct 60 'UJ 

taf;jtn aniu nie maźniJ się nie cleszyć ... 

Studniówka '95 
Parę minut po godz. 19 w przemienionej w salę ban

kietowąAuli Forum. tradycyjny Polonez rozpoczął bal stu
dni6wkowy. W pierwszej pane prowadzący szarmancko 
swoją filigranową partnerkę dyrektor szkoly Wlodzimierz 
Olszewski. za nimi cały korow6d eleganckich postaci. wśród 
kt6rych wypatrzyliśmy burmistrza Polkowic Emiliana Stań
czyszyna. Po po looezie emocje trochę opadly i zaczęło się 
studci6wkowe szaleństwo. "Jesl fajna almosfera, lOka e
legancka. lok w/a1nie wyobrotalam sobie sllIdni6wkę" -
Anka tegoroczna maturzystka nie u krywa swego entuzjaz
mu - "my!lę ~e wszyscy będziemy się dobrze bawić. mie
li!my tremę przed polonezem ale teraz jest jl/t OK ". Krea-

11 

cjami blysnęły wszystkie panie. nauczycielki i uczennice, 
dominowały czarne suknie. Pod tym względem Sl\Jdni6w
ka nie r6:/.nila się od innych karnawałowych szaleństw. 
Kr6tka czy długa. szyfonowa czy z żorżety ale koniecznie 
czarna. Pląsami oa parkiecie zachwyci I ZDany wuefista. 
którego połączenie ludowego krakowiaka z dyskotekowy
mi rytmami wywolało prawdziwy aplauz u bawiących się 
gości. 

bardziej dojrzale młodziei 110 lO palrzy. Jest 10 powie
dzmy sobie pien.sze lVatniejsze Z wydarze~ w ich tyciu. 
Taki pierwszy dQrosły bal ". 

W paniala zabawa, gorąca almosfera na sali. dy
skotekowe przeboje, korowody tańczących postaci. nawet 
fotoreporter Gazety Połkowi~kiej. dal się ponieść emo
cjom i ruszył w tany 

"To jest watniejsze nit STudia. nit dyplom. niż wszy
SIka. wla!nie ta strldni6wka" - m6wi jeden z rodziców . 
.. Nic się rak nie wspomi/la jak wła§/lie len II iezwykły baj ". 
Stoly dyskretn ie ustawione w zakamarkach Auli Foru In. 

niepowtonalny nastrój. dobra muzyka to w zystko spra
wiJo te ponad to o 6b bawilo się do białego rana. 

Ch. Bala 



C.uf. J',(bwłetA ____________________ -,-_____________ _ 

Podejrzane, podsłuchane ... 

Marek Tereszkeiwicz - Pełnomocnik Burmistrza ds. Zamówień Publicznych 
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"T nkcii 
St.-ażnicy w akcji ... to cykl ukazujący najcie
kawsze zdarzenia z pracy strażników miej
skich oraz prezentujący icb uprawnienia czyli 
co wolno aczego nie wolno funkcjonariuszą 
Straży Miejskiej. 

Sprawozdanie z działalności polkowic
kiej Straży Miejskiej od 16.01.95 do 29.01.95 
donosi, że w przeciągu tych dwócb tygodni 
strażnicy wylegitymowali 49 osób, pouczyli 
32 i ujeli 5 sprawc6w kradzieży, jedną o obę 
odwieźli do izby wytrzeźwień a jedną do 
domu. 
Przeprowadzi.li 15 interwencji i wypis.'ili 4 
mandaty na łączną sumę 30,00 zł. Sporządzili 
także 76 notatek otyczącycb między innymi 
chodników, osób pijanycb, kradzieży i źle za
parkowanych samocbodów. 

Niewątpliwie najciekawszą interwencją 

straźników by lo zdarzenie z 24 stycznia. W 
tym właśnie dniu o godzinie 12.35 do ko
mendy Straży Miejskiej wpłynęło zawiado
mienie o kradzieży portfela na terellie Hali 
Targowej. Strażnicy bezzwłocznie ruszyli do 
akcji. Dzięki współpracy ekspedientek udało 
się im zatrzymać trzy podejrz .. 'U1e kobiety, 
które przeprowadzono na Komendę Straży 

Miejskiej celem wyjaśnienia incydentu. 
Po przekazaniu sprawy policji wyprowadzo
no podejrzane a poroie zczenie w którym ię 

znajdówaly przeszukano. PoLicjanci znaleźli 

pięć Il3poczętycb opakowań ze skalpelarru 
chirurgicznymi, którymi spraWCZyOle ruzci
naJy torby wych ofiar opr6żniając ich za
warto ć . 

Na zakończenie prezentujemy Pań twu 
prawa trai.ników miej kich. Funkcjonariu
sze są upoważnieni do nakładania gnywien w 
drouze manuatu karnego za szereg czynów 
okre lony ch w następujących przepisach ko
deksu wykroczeń : 

- art. 54, za wykroczenie przeciwko wy
dallym z upoważnienia u tawy przepisom po
rządkowym o zachowaniu się w miej cacb 
publicznych; 

- art.63a §1. za umieszczanie w miejscu 
publi znym do tego nie przeznaczonym ogło
szenia. plakatu, afi zu , apelu, ulotki, napisu 
lub rysynku, a także za wy tawianie icb na 
widok publiczny winnym miej cu bez zgody 
zarządzają ego tym miejscem; 

- art. 64, 73 niedopeloienie obowiązku 

umie zczenia w odpowiednim miejscu albo 
utrąmania w należytym stanie tablic7.ki "l 

numerem porządkowym nierucbomości, na
zwą ulit.:y lub placu albo miejscowości (doty
czy właściciela, administratora, dozorcy lub 
u żytkownika nieruchomości). 

W artykule wykorzy tano materialy z 
Rzeczpos po li tej. 

Sprostowanie: 
W wyniku pomylki w poprzednim arty

kule "Strainicy w akcji ..... opublikowali my 
uprawnienia inspektorów budowlanych a nie 
strażników miejskich . Za pomyłkę przepra
szamy. 



59·320 POlkowice 
ul. Krzywa 3 
tel. 45·81·98 

3/1995 

dlaczego? 
bo 

LEPIEJ ZORGANIZOWANE 
NOWOCZEŚNIE ZARZĄDZANE, 
SPRAWNIE DZIAŁAJĄCE 

POLKOWICKlE, WPROWADZAJĄCE 
NAJLEPSZE WZORCE 
LOKALNEGO RYNKU 

BUDUJĄCE SPRAWNIE 
Z WYKORZYSTANIEM 
NAJNOWSZYCH TECHNOLOGII 
Z 40-LETNIĄ TRADYCJĄ 

dla~ego 

[1[P[3o[P®~lli®wBcs@ 
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Program Polkowickiej 
Telewizji Kablowej 

Piątek 3.02. 
17:30 Rozpoczęcie 

17:35 Serwis informacyjny 

17:50 Serwus kulturalny 

17:55 Videohit 

18:10 Bajka 

18:20 Magazyn poradnikowy 

Poniedziałek 6.02. 
10:00 Msza święta 

17:35 Rozpoczęcie 

17:50 Bajka 

18:00 Film fabularny 

Wtorek 7.02. 
17:30 Rozpoczęcie 

17:35 Serwis informacyjny 

17:50 Za szklanym brzegiem - mag. poradni-
kowy 

18:05 Bajka 

18:15 EGO i EKO 

18:45 Film fabularny 

Czwartek 9.02. 

10:00 Rozpoczęcie 

10:05 Serwis informacyjny 

10:20 Za szklanym brzegiem - mag. poradni
kowy 

10:35 Bajka 

10:45 Film fabularny 

Poniedziałek 13.02. 

10:00 Msza święta 

17:30 Rozpoczęcie 

17:35 Serwis informacyjny 

17:50 Bajka 

18:00 Rlm fabularny 

Wtorek 11.02. 

17:30 Rozpoczęcie 

17:35 Serwis informaoyjny 

17:50 Program Walentynkowy 

18:30 Za szklanym brzegiem 

18:45 Bajka 

18:55 Koncert życzeń na telefon 

19:10 Rlm fabularny 

Czwartek 16.02. 

10:00 Rozpoczęcie 

10:05 Serwis informacyjny 

10:20 Bajka 

10:40 Film fabularny 

Piątek 17.02. 

17:30 Rozpoczęcie 

17:35 Serwis informacyjny 

17:50 Serwus kulturalny 

17:55 Videohit 

18:10 Bajka 

18:20 Poradnik kosmetyczny 

18:35 Film fabularny 

Altclllrc:je ZMIrZ11911 aoble prawo zmI8n w programie 

"Ferie z Impresją" - zil11a 
3.02.95 
piątek 

4 .02.95 
sobota 
6.02.95 
poniedziałek 

7.02.95 
wtorek 

8.02.95 
środa 

9.02.95 
czwartek 

10.02 .95 
piątek 

11 .02 .95 
sobota 
12.02.95 

g.11:00 

g. 16:00 
g. 17:00 
g. 14:00 

g. 12:00 

30.01.-12_02.95 
"Gdzie pan jest panie Andersen" - spektakl teatru 
"Trakt" z Wrocławia 
"W labiryncie bajek" - zagadki literackie 
Turniej szachowy dla młodzieży; cena biletu: 1,00 zl 
"Pomysłowy a wcale nie Dobromir" - konkurs para
plastyczny i zręcznościowy 
"Śniegowe rzeźby" - zabawy w plenerze 

g. 16:00 Zajęcia zespołu tańca towarzyskiego 
g. 11 :00 "Przygody Jagódki i Gucia" - tańce, konkursy i zabawy dla 

g. 16:00 
g. 12:00 
g. 16:00 
g. 18:00 
g. 8:00 

g. 12:00 
g. 16:00 
g. 12:00 

dzieci z grupą "Teatr Nasz" z Michałowie 
"Wielkie malowanie" - zajęcia plastyczne 
"Wzimowych pałacach" - zajęcia w plenerze 
"W olimpijskich szrankach" - gry I zabawy sportowe 
Rozgrywki szachowe dla naj młodszych 
Całodniowa wycieczka w góry - Sosnówka k. Karpacza; 
w programie: saneczkowanie i śnieżna bitwa; cena biletu: 
5,50 zł 
"Inwazja zabawek" - tajemnice magazynku j'lr 7 
"Koło fortuny" - impreza dla dzieci 
"Bal Jasia i Małgosi" - zabawa karnawałowa dla dzieci 
(zakończenie ferii zimowych) 

g. 17:00 Koncert Antoniny Krzysztoń - Aula Forum; cena biletu: 
dorośli - 5,00 zł młodzież - 3,00 zł 

UWAGA! Dyrekcja zastrzega sobie możliwość zmian w programie. 

PLAN IMPREZ KLUBU MUZYCZNEGO I REPERTUAR KINA 

3-5.02.95 
4 .02.95 
7-9.02.95 
10.02.95 
11-12.02.95 
11.02.95 
14-16.02.95 
17-19.02.95 
18.02.95 
22-23.02.95 
24 .02.95 

25 .02.95 
26.02.95 

28.02.95 

18:00 120:00 
22:00 

12:00 i 16:00 
18:00 

16:00 i 18:00 
21 :00 

16:00-21 :00 
16:00,18:00,20:00 

22:00 
16:00 i 18:00 
16:00 i 18:00 

20 :00 
19:00 

12:00,14 :00,16:00 
18:00 i 20:00 
16:00 i 18:00 

lut:.y '95 
Uwięziona Helena - erotyk prod. USA, od 18 lat 
Dyskoteka - bilety 3,5 / 35.000 zł 
Lista Schindlera - prod. USA, od 15 lat 
Koncert zespołu Będzie Dobrze - bilety 3,5 / 35.000 zł 
Czuły cel - kom. sensac. prod. FRA, od 15 lat 
Walentyn kowa dyskoteka - bilety 3,5/35.000 zł 
czynna Galeria Sztuki Współczesnej 
Forrest Gurnp - kom. p rod . USA, od 15 lat 
Dyskoteka dla młodzieży - bilety 3,5/35.000 zł 
Milioner w spodenkach - kom. USA, od 12 lat 
Milioner w spodenkach - kom. prod. USA, od. 12 lat 
Gra o życie - dramat prod. USA, od 15 lat 
koncert zespołu KOBONG - bilety 3,5 / 35.000 zł 
Milioner w spodenkach 
Gra o życie 
Cud w Nowym Jorku - prod. USA, od 12 lat 

Bilety wstępu na wszystkie sean e w cenie 4.0 /40.000 zł oraz 4.5 / 45.000 zł ' W poniedziałki 
Klub Muzyczny - Kino nieczynne' Dyrekcja zastrzega sobie prawo zmian w repertuarze. 

«POLKOWICE - MOJE MIASTO. 
KONKURS NA WIERSZ O POLKOWICACH 

Regulamin konkursu 
• Organizatorem konkursu je t 

Miejsko-Gminna Biblioteka Publiczna w Polkow1cach 
• W konkursie mogą uczestniczyć w zyscy chętnI. 

którzy ukończyll 13 lat 
• KaUla praca musi być opatrzona godłem 
• W osobnej kopercie opalrlonej godlem 

należy dołączyć rozszyfrowane godło : nazwl ko. imię i adres 
• Wiersz naJ ży nadesiać do 28 kw1 tnla 1995 roku na adre : 

MIEJSKO-GMINNA BIBLIOTEKA PUBLICZNA 
ul. SkaJnlków 6. 59-320 Polkowice 

• Prace konkursowe oceni powolane jury 
• Wyniki konkursu oglo zone będą w czasie trwania 

DNI POLKOWIC 1995 
• Najlppsze prace nagrodzone zo taną atrakcyjnymi nagrodami. 
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Piłkarski torniczj 
w pierwszych dniach stycznia Polkowi

ce gościły uczestników balowego turnieju pił
karskich piątek juniorów starszych. Z zapro
szenia dyrektora KS "Górnika" Polkowice 
skorzystały kluby Zaglębia Lubin. Miedzi Le
gnica, Kufni Jawor, Chrobrego Głogów. Zry
wu Zielona Góra i Amico Lubin. 

Pierwszy zespół Górnika odnotował na
stępujące wyniki: przegra! 0:2 z Cbrobrym i 
pokonał 8: 1 Amico oraz 4:3 Zryw. co dało mu 
awans do finału. Nie powiodło się natomiast 
drugiemu zespołowi Górnika. który przegral 
wszystkie trzy spotkania eliminacyjne (O: l z 
Kuźnią. 3:5 z Miedzią oraz 2:5 z Zagłębiem). 

Zwyc ię7.cą zostali juniorzy Miedzi Le
gnica, którzy pokonali 3:2 Zagłębie Lubin. 
Nasz pierwszy zespół przegrał w walce o trze
cie miejsce z lubińskim Amico rzutami kar
nymi 4:5. 

Rokord flgniczszki 
22 stycznia na krytej pływalni w lubió

kiej Zasadniczej Szkole Górniczej odbyły 

się otwarte mi trzostwa Lubina szkół śre

dnich. W ostatniej chwili do grona uczestni
ków dołączyła kilku osobowa grupa polko
wiekich pływaków, pod WOd7-l1 Zbigniewa Pu
cbalskiego. która wbrew wcześniej zym prze
widywaniom wcale nie wy tąpiła w roli "kop
ciuszka". Polkowiccy reprezentanci nie dali 
cienia szans swoim rywalom ze stolicy pol
skiej miedzi. Zwyciężyli na większości dy
stansów. Mateusz Wojcieszak (ZSG) zwycię
tył w stylu dowolnym z czasem 27,S sek. 
Drugie miej ce na tym dystansie wywalczył 
Dawid Sławiński (30,S). natomiast na piątym 
sklasyflkowany został Waldemar Baszek 
(31,0) obaj z Zespołu Szkół. W stylu dowol
nym dziewcząt triumfowała również polko
wiezanka Marta Melnyczuk (34.9) oraz w sty
lu klasycznym Agnieszka Zblewska (42.5). 
która tym wynikiem ustanowiła wój nowy 
rekord życiowy. Obydwie zwyciężczynie re
prezentowały miejscowy Zespół Szkół. Gra
tulujemyl 

Wokół tcznisowczgo stoło 
Po zwycięstwie nad SKS Raszówlcą te

nisiści stołowi Gómika Polkowice zremi o
wali 19 stycznia wyjazdowe potkanie z AZ 
WSI Zielona Góra 5:5. Tym razem po dwa 
punkty wywalczyli Leszek Goliń ki i Jaro
sław Wiecb. Cenny punkt na miarę remisu 
zdobył Sławomir Słowiński. Nie popisały się 
w tym spotkaniu obydwa deble. natomiast 
bardzo dobry mecz rozegrał Jaro ław Wiech. 
22 stycznia w Legnicy odbył się wojewódzki 
turniej klasyfikacyjny młodzików. Bardzo do
brze zaprezentowali się nasi reprezentanci. 
mimo że zwyciężył Paweł Kurzac z Ustronia 
Lubin. Drugim był MlIosz Olszewski, trze
cim Michał Zawada a czwartym Adam Ja 
kowiak. Cała trójka awansowała do strefowe
go turnieju. który odbędzie się w Nowej Ru-

dzie. Czwarty nasz zawodnik Banłomiej Klo
nowski sklasyfikowany został na 9 miejscu . 

Odany rczwani 
W przedostatni weekend stycznia w Gło

gowie odbył ię kolejny. balowy turniej pił
karski z udziałem ośmiu druty n juniorów star
szych. Tym razem do grona liczących się ze
społów naszego województwa dołączyli mlo
dzi pilkarze poznaóskiego "Lecha". wrocław
skiego ,,Parasola" i ziełonogórskiego .:Zry
wu". Po kilkugodzinnej zaciętej walce awans 
do fmalu wywalczyły zespoły Zagłębia Lu
bin, Zrywu Zielona Góra, Lecha Poznań i 
Górnika Polkowice. W pierwszym spotkaniu 
nasz zespół uległ piłkarzom Zagłębia Lubin 
2:3 (w normalnym czasie było l: 1), nato
miast w drugiej parze Lecb Poznań pokonał 
3:2 Zryw Zieloną Górę. T tym razem polko
wickim juniorom przyszło walczyć o trzecie 
miejsce, zakończone jednak sukcesem 2: I nad 
Zrywem. Zwycięstwo w turnieju odnieśli pił
karze Lecha Poznań po wygranej z lubiń kim 
Zagłębiem 2:0. 

Szczególne gratulacje należą się Rober
towi Jantosowi. który uznany został naj lep
zym bramkarzem turnieju . 

fi jczdnak b,dzicz ... 
Integracja różnycb środowisk, w tym tak

te sportowego daje znakomite efekty w dal
szej współpracy "zawodowej". O iągnąć to 
motna poprzez np . wspólne spotkania. które 
pozwalają na bLiższe poznanie ię tych, którzy 
w nawale obowiązków nie mają wiele CIa u 
na prywatność. Nie samą pracą przecież czło
wiek żyje . 

Dlatego tet ciągle łudziłem ię . że odpo
wiedzialni za organizację życia poza i spo
rtowego w naszej gminie, ch ćby wzorem lat 
ubiegłych, przygotują wspaniały bal sportow
ca. podczas którego spotkają się ci, którzy 
zdobywając na co dzień bramki, punkty i se
kundy i lokaty na różnycb arenach sporto
wych rozsławiają dobre imię barw klubowych 
i swojego miasta. Przy okazji można byłoby 
równiet ogł sić wyniki pf7eprowadzonego 
wcześniej plebiscytu na najpopularniej zego 
portowca miasta i gmi

ny. 
Potwierdzeniem 

starego porzekadla: 
"umiesz liczyć, licz na 
siebie" jest zapowiada
ny bal czlonków polko
wickiego ogniska TKKF 
"Start". Postanowili 
własnym sumptem zor
ganizować skromny bal, 
podczas którego zostaną 
ogło zone wyniki "we
wnętrznego" plebiscytu 
na najlepszego sportow-
ca TKKF-u. ~~ai 

Znając zapal i zaan-

czy tego ogniska wierzę. że uda się im dopiąć 
celu. Imprezę zaplanowano na 25 lutego br. 

Wiadomym jest fakt, te nieco wcześniej, 
bo 28 stycznia odbył się Bal ponsora. Pod
czas imprezy odby ła się aukcja dzieł sztuki, z 
której cały dochód przeznaczony zostanie na 
specjalny fundusz. dzięki któremu będzie spo
nsorowany polkowicki port i kultura. I cbwała 
pomysłodawcom i organizatorom. Tylko. je
śli znajdą się już pieniądze. należaloby za
stanowić się, kto z nich będzie korzystać, 

jeśli odejdą ci, z myślą o którycb były one 
zbierane. 
Trudno wyobrazić sobie funkcjonowanie spo
rtu , kultury czy rekreacji bez pieniędzy. Tyl
ko czy aby na pewno to jest najważniejsze. 

Co będzie, je li nie znajdziemy tych, którzy 
mają z nich korzy tać? 

Pokonali Borz, 
26 stycznia w ramach spotkań o mi trzostwo 
II ligi Górnik Polkowice pokonał w wyjazdo
wym meczu Burzę Wrocław 6:4. Tym razem 
najwięcej punktów (2,5) zdobył Sławomir 

Słowiński . Pozostałe punktu na miarę prowa
dzenia w drugiej grupie wywalczyli: Leszek 
Goliński 2,0, Jarosław Wiecb 1,0 oraz Gne
gorz Sorokopa 0,5 punktu . 
Kolejnym rywalem Górnika Polkowice w re
wanżowej rundzie będzie SKS RaszÓwka. 

II finał miczjski 
W ramach wojewódzkiej rywalizacji szkół 

podstawowych 21 stycznia w połkowickiej 

P-3 odbył się kolejny finał. Tym razem do 
walki stanęli koszykarze. W kategorii dziew
cząt startowały tylko dwie szkoły P-3. która 
ze zrozumiały h względów odnio ła zwycię
stwo nad zespołem SP-l. Miejscowe "dwój
ka" i "czwórka" nie wystawily reprezentacji z 
przyczyn znanych zapewne tylko obie. 
Wśród chlopców rywalizacja odbywała się 

już z .. działem trzech drużyn. Zwycięstwo 

odniosła SP-4 przed P-2 i SP-l. W tej kon
kurencji zabrakło ko zykarzy z "trójki". Tam, 
jak widać, ko zykówkę kochają tylko dziew
częta . 

Kolumnę sportową redaguje 
Andrzej Lech - telefon 48-12- 90. 

gażowanie wielu działa- L::.o=== ...... ~b~..4.~.;.:..;:.s;~ 
llUOll ... Wiech.)Odon l ulw.nlowanydl ~i<iSl6w Górnik. Polkowke. Fol .: A. Lcdl 
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HOROS1{OP 
l~w 

- ni potrQ isz cieszył się pogo - Alet Ty jesteś roztargniony, maże lo 
dv a. Twój dobry nastrój emanule na ws~tkich aury i ci!nlenia. Nie zmieniaj zdania zbyt szybko, 
z którymi obcujesz. To mo bardzo PObZr'dny może lo wykorzystoc ktoś bardzo Ci nieprzyjozny, 
wpływ no Bliźnięta za co sQ Ci one rdzo miel się /la bacznokl szczególnie w procy. 
wdzięczne. Oby nie opętał Cię Amor! 

[]t] P~MMa 00 B'ik rr.p - Masz poważne problemy ze zdrowiem, - Nie uważasz, ze zbyt wiele p!'ocujesz, 
pomimo ostrzeżeń dalej nie słuchasz. Doj szansę nie lekceważ dobrych Ryb. Teraz kiedy masz Iro-

innym. Dobra lekturo lo jeszcze nie wSZ)'$lko, kor- chę więcej wolnego c%Osu, spotkaj się z osobq, 

nawo! je.szcza trwa, a poza :r.: odrobino wys~ku której to dawno obiecałoś . Nie zwłekaj' 
~zycznego uczyni Cię szczę~ twym. @] Wa:;a 00 Bliil1ięta 

- Coś zaczyna się psuł, coś zaczyna - - Zacznij dzialać, twoje rozwożania są 

wymyka.! Ci się spod kontroli. To ,.,le twoja wino, potrz~e, ole zbyt wiele czasu im poświęcasz. 

ole zrób W$~tka, aby $)'łuocja się nje pogorszy- Kloś myśli i lęskni, w tym wypadku zda/a by się 

Ia, Nie ;ro!omuj się, Twoja siło polega na tym, że konkretno decyzjo. Pode[mij jQ najszybciej jak ta 

u(T1iesz się poQnieśł. możliWe. 

00 ~k 00 SltOrpiOM 
- Ten tydzień .jasl dla Ciebie ;;rjQtkowo - Uwielbiasz pochwały, lecz tym razem 

korzystny, tok możno wycz:ytoć z gwia ,ale czy naprawdę sobię na nie zasłużyłeś. Poświęcasz się 
tak jesl naprowdę~ Je~li jesteś zakochanym Ro' bez gronic, lecz nie zapominał o ·soble. Wkrólce 
kiem lo możno Ci pozazdrości<!, leśli nie, ta jesl lo czeka Cię m~a niespodzianko, eskluzywny upomi' 
bardzo odpowiedni moment oby się zakochać. nek od bardzo bli~kiej Ci osoby. 
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Rozwiązanie krzyżówki 2/95 l poprzedniego numeru Gazety Polkowiekiej . POZIOMO; 
rozmowa, osaczenie, tarowanie, elektor, szarlatan , trawnik, -kwarek, podklad, artysta. le
karstwo, cepisko, gramatyka. autokrata. wawola. PIONOWO: protest, s1.arwark, konwalia, 
magnat, kofeina, kalectwo, szleja, metryka, Nalan, elabordt, karnawal , antrykot. barchan, 

plagiat, Jonatan, Tupot, suszka. krak a. 

Nagrodę wylo.owala pani Izabela Laska uunieszkala na ul. Górników lO/lI. Po odbi6r 
nagrody zapraszamy do redakcji gazety. 

Adres redakcji: 59-320 Polkowice, ul. Górna 3/3, tel. 45-10-13, fax 45-37-04. 

- Za op top6r wojenny, i wsłQp no kież-
kę pokoju. To nic nie do, że będziesz ciągle za' 
gniewany i niezodowolony. Wybocz, o będzie Ci 
wyboczone - lok mawiali Starożytni. Masz zncka-

k 

miłe układy z Gwiazdami -wykorzyslaj lo. 

~ KO%fOrDi~C 
'Ja - ZdecydUj się czego chcesz od życia, 

albo stabilizacji i równowagi alba życia w stresie i 
Ciągłych kłopotach. Szczególnie tych drugich mosz 
w nodmiarze. Obejrzyj się za siebie i postaraj się 
wszystko noprawlł. 

[§J Wotmik 
....... - Łotwo Cię zranił, a komuś szczegól· 

nie na tym zależy. sąd.t ponod n;yderstwa I złośli-
wości, Zasłużyłeś na coś lep~~. Wkrótce () tym 
przekonają się wszyscy nieży iwi. sąd.t slonow' 
czy i konsekwentny. 

00 -Świetnie umle~~~~ć innym w trud-
nych sytuacjoch, ale som ze swoimi kłopotami nie 
umiesz: sobie poradzićJ Wstrzymaf się ze zbyt 
pochopnymi decyzjami. Czas goi rony. 

'. . , 
KRZYZOWKA 3/95 
POZIOMO: 
1) wola walki 
4) krokodyl 
8) tytuł dramatu Ibsena lub Jama 
9) film Vadima z J. Fonda 

10) ornament r ślinny 
13) nawała ognia 
15) lekki, rebrzysty metal 
17) gwałtowny spadek kursów na giełdzie 
19) religijna pJ~śń hebraj 'ka 
20) sól kwasu zczawiowego 
22) udomowiona lrunpa 
24) promieniowanie 
27) zezwolenie redakcji lub kościoła na druk 
28) kawa lub władca 2. cywilizacji prckolumbij-

ski ej 
29) hiszpański klub Urbana i Stańka 
30) uchwyt na drzwL.'ł h w fOlmie obręczy 

PIONOWO: 
l) tan w USA 
2) ciastko z kremem 
3) miasto z butą miedzi w Albanii 
4) ferie, wakacje 
5) bo ka Greta 
7) papier wartościowy 

t I) nieu prawiedliwiooa obecno ć 
12) odbiera poród 
14) świeci 
16) tam twOrzono bombę atomową 
18) prześmiewca 
21 wodos ad mi dz 'eziorami Ene l Ontario ) p ę Y J 
23) wisi na uchu 
25) kwiat ogrodowy 
26) zabił Abla 

Rozwiązanie krzy16wki pro lmy przesłać na 
adre redakcji na kartka b pocztowych do 
dnia 15 lutego 1995 roku. 

Rec!aguje zespół w składzie: Dariusz Sekuła (red. nacz .), Andrzej Lech (tel. 48-12-90), Urszula Romaniuk-Kowalska. Stale współ
pracują: Adam Orczykowski, Piotr GIerak. Skład komputerowy: własny. Druk: "Intrograt" Lubin 
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